
XXI SESJA
RADY MIEJSKIEJ

W WOŁOMINIE
KADENCJI
2018-2023

30 czerwca 2020 roku

                                                                                                                                                                      1



Rada Miejska w Wołominie
Radni - Sesja

Protokół 

XXI Sesja w dniu 30 czerwca 2020 
Obrady rozpoczęto 30 czerwca 2020 o godz. 10:50, a zakończono o godz. 18:14 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków.

Obecni:

1. Aneta Adamus
2. Edyta Babicka
3. Agata Bochenek
4. Karol Cudny
5. Andrzej Fuśnik
6. Marcin Godlewski
7. Beata Gomse
8. Marek Górski
9. Robert Kobus
10. Paweł Kocik
11. Agnieszka Koza 
12. Ryszard Madziar
13. Janusz Mirowski
14. Katarzyna Pazio
15. Wojciech Plichta
16. Krzysztof Rembelski
17. Paweł Rozbicki
18. Bogdan Sawicki
19. Piotr Sikorski
20. Kazimierz Tarapata
21. Magdalena Zych

1. Otwarcie obrad.

Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Stwierdziwszy kworum, otworzył XXI sesje Rady Miejskiej w Wołominie kadencji 2018-2023

2. Wybór sekretarza obrad;
W dyskusji wzięli udział:
- Piotr Sikorski- radny

Zgłosił kandydaturę radnej Agaty Bochenek do pełnienia funkcji sekretarza obrad. 

Radna wyraziła zgodę. Innych kandydatur nie było. 

Głosowano w sprawie:
wyboru sekretarza obrad. 
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Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (17)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek 
Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech 
Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Agata Bochenek
NIEOBECNI (3)
Robert Kobus, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

             O godzinie 11:00 salę obrad opuścił radny Janusz Mirowski postawiając niezabezpieczony tablet

3. Ustalenie porządku obrad;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Poinformował, że radna Beata Gomse złożyła pisemną rezygnację z członkostwa w Komisji Kultury i 
Sportu Rady Miejskiej w Wołominie.  

Przewodniczący poinformował, że po sprawozdaniu z prac Komisji RM w Wołominie, głos zabierze pan 
Artur Dzięcioł- Prezes Zarządu Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej. Kolejna sprawa to 
pismo od Prezesa Zakładu Energetyki Cieplnej, które radni dostali drogą elektroniczną. Pan Prezes Paweł
Królak przybył na sesję wraz z pracownikami ZEC, aby odnieść się do tego pisma. 

W dyskusji wzięli udział:

- Andrzej Fuśnik- radny

Powiedział, że w porządku obrad nie zauważył projektu uchwały dotyczącej pomocy Szpitalowi Matki
Boskiej Nieustającej Pomocy w Wołominie. Na sesji w dniu 23 marca 2020 r., która się nie odbyła z
powodu braku kworum taki projekt był. Temat był przywoływany na sesji w dniu 28 maja 2020 roku i
była pełna akceptacja pomocy dla szpitala. Radny zapytał, co się stało, że takiego projektu zabrakło w
porządku obrad XXI sesji?

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Powiedział,  że  była  prośba  do  Burmistrza  Wołomina,  aby  został  przygotowany  wykaz  pomocy  dla
szpitala wołomińskiego oraz innych jednostek, które podlegają pod Powiat Wołomiński. Przewodniczący
powiedział,  że  zanim Rada przekaże  kolejne  pieniądze  Powiatowi  Wołomińskiemu,  musi  poznać  jak
wygląda  dotychczasowe  współfinansowanie  chociażby  powiatowych  inwestycji  drogowych,
dofinansowanie do wozów dla Państwowej Straży Pożarnej czy Policji. 

Przewodniczący  poprosił  o  przygotowanie  takich  informacji  na  posiedzenie  Komisji  Gospodarki  i
finansów przed sesją absolutoryjną.     

- Andrzej Fuśnik (Ad Vocem)- radny 

Powiedział, że z jednej strony był zbudowany tym, że właściwie wszyscy radni byli zgodni co do tego, że
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szpitalowi należy się pomoc, a z drugiej radny był zdruzgotany odpowiedzią pani Burmistrz na pismo
dyrektora  szpitala,  że  Gmina  Wołomin   nie  będzie  w  stanie  udzielić  takiej  pomocy.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Powiedział, że pomoc szpitalowi to nie tylko fizyczne przekazanie pieniędzy. Bo trzeba zauważyć, że
często jest umarzany podatek od nieruchomości, a nie jest to mała kwota. Szpital jest obsługiwany przez
gminne  spółki,  w których  często  zdarzają  się  przesunięcia  w terminach  opłat  za  ciepło  czy  wodę  i
kanalizację. Tak więc zarzut, że inne gminy przekazują większe środki na pomoc szpitalowi jest trochę
nie trafiony.    

- Edyta Babicka (Ad Vocem)- radna

Uspokoiła  radnego  Andrzeja  Fuśnika  mówiąc,  że  były  prowadzone  rozmowy  na  temat  pomocy
szpitalowi. Nie ma takiego projektu w dzisiejszym porządku obrad, tylko dlatego, że pani Burmistrz jest
nieobecna, a chciałaby być podczas podejmowania takiej uchwały. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Zwrócił uwagę na fakt, że jesteśmy w takiej sferze niepewności w związku z panującą sytuacją. Wpływy
do budżetu z tytułu podatków PIT i CIT  są niższe o prawie 4 ,5 mln, dlatego też Gmina musi bardzo
ostrożnie szacować. Oczywiście,  jeżeli  uda się wygospodarować środki,  to  oczywiście  Gmina będzie
szpitalowi  pomagać.  Trzeba  również  opamiętać,  że  gmina  ma  własne  ZOZ-y,  gdzie  również  jest
potrzebna pomoc. Jednak w  zaistniałej sytuacji trzeba bardzo racjonalnie gospodarować środkami.

- Andrzej Fuśnik (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że  zdaje  sobie  sprawę z  niższych  wpływów z  podatków PIT i  CIT  do budżetu  Gminy.
Starostwo Powiatowe również  się  z  tym boryka.  Jednak w najbliższym czasie  zostanie  uruchomiony
specjalny fundusz pomocy samorządom, którego Gmina Wołomin ma otrzymać ok 6 mln złotych.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 

Powiedział, że z jego informacji wynika, że Gmina Wołomin nie dostanie 6 mln złotych tylko 3,5 mln. 

 Głosowano w sprawie:
ustalenia porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Katarzyna
Pazio, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki
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4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 23 stycznia 2020 r.;

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 23 stycznia 2020 r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Marek Górski, Paweł Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (1)
Robert Kobus
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Beata Gomse, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 24 lutego 2020 r.;

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 24. lutego 2020 r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (11)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marcin Godlewski, Marek Górski, Paweł 
Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (1)
Robert Kobus
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki
6. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 23 marca 2020 r.;

- Robert Kobus- radny

Powiedział,  że  jego zdaniem protokół  ten  jest  niezgodny z § 37 pkt  3  Statutu  Gminy Wołomin jak
również niezgodny ze stanem faktycznym i zamierza w związku z tym złożyć pisemne uwagi go tego
protokołu.  
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 23 marca 2020 r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (10)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Katarzyna 
Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (5)
Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Robert Kobus, Agnieszka Koza , Ryszard Madziar
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Godlewski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

7. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 28 maja 2020 r.;

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 28 maja 2020 r. . 

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (10)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Katarzyna 
Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
PRZECIW (4)
Marcin Godlewski, Beata Gomse, Robert Kobus, Ryszard Madziar
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Andrzej Fuśnik, Agnieszka Koza , Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (2)
Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

8. Informacja Komisji Rady o pracy między sesjami;

W dyskusji wzięli udział:
- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 

Komisja Bezpieczeństwa pomiędzy sesjami spotkała się 2 razy. Dnia 22 czerwca rozpoczęła wizytacje w
gminnych OSP. Podczas tego posiedzenia wizytowane były 3 jednostki, tj. Zagościniec, Majdan i Stare
Grabie.  Prezesi  tych  jednostek  przedstawili  członkom  Komisji  stan  wyposażenia,  budynków,  stan
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finansów, potrzeby oraz możliwości.  Na wnioski Komisji  przyjdzie czas po wizytacjach w kolejnych
jednostkach OSP, tj.  OSP Ossów i Wołomin. Wstępnie to posiedzenie planowane jest na 7 lipca.  Na
uwagę zasługuje fakt, że tylko OSP Majdan wymaga doposażenia w nowy wóz bojowy. Poprzedni kupiła
z  własnych  środków  12  lat  temu.  Jednostka  OSP  Majdan  dysponuje  dużym potencjałem  na  piętrze
budynku.  Zdaniem Przewodniczącego  Komisji  oraz  przedstawicieli  jednostki  warto  byłoby  to  piętro
zagospodarować. Gdyby tak się stało, mogłyby z tego korzystać nie tylko mieszkańcy Majdanu, ale także
sołectw: Mostówka, Cięciwa, Leśniakowizna. Podczas tych wizytacji prezes OSP Stare Grabie zwrócił
uwagę  na  niesprawiedliwe  dofinansowanie  OSP.  Przewodniczący  Komisji  poprosił  o  przygotowanie
raportu o poziomie dofinansowania poszczególnych jednostek za ostatnie 8, 10 lat zarówno ze środków
gminnych jak i zewnętrznych. 

Przewodniczący  Komisji  zwrócił  uwagę  radnemu  Robertowi  Kobusowi,  że  podczas  wyjazdowego
posiedzenia  Komisji,  robiąc  uwagi  dotyczące  wyjazdu  delegacji  Gminy  do  Katowic,  powiedział,  że
gdyby nie ten wyjazd, to pewnie poddasze w OSP Majdan dałoby się szybciej zagospodarować. 

Radny Piotr Sikorski zasugerował, radnemu Robertowi Kobusowi, że warto również spojrzeć na swoje
podróże  służbowe  oraz  poprosił  kierownictwo  Gminy  o  przedstawienie  korzyści  jakie  przyniósł
przywołany przez radnego Kobusa wyjazd. Bo nie ma wątpliwości, że takie  wyjazdy przynoszą korzyści
nie tylko materialne.  

Drugie posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa odbyło się w dniu 25 czerwca 2020 roku, na którym zostały
omówione  sprawy bieżące.  W protokole  z  tego  posiedzenia  odnotowano  prośbę  radnego  Wojciecha
Plichty, aby objąć nadzorem pasaż na Os. Niepodległości. Zwłaszcza w okresie letnim warto, aby Straż
Miejska i Policja objęła nadzorem ten rejon.       

- Robert Kobus- radny

Przyznał, że padły z jego ust takie słowa, że gdyby nie wyjazd do Katowic, byłaby zaoszczędzona duża
kwota, którą można by przeznaczyć na adaptację piętra budynku OSP Majdan. Radny zwrócił się do
Przewodniczącego  Komisji  Bezpieczeństwa  mówiąc,  że  nie  chodzi  mu  o  to,  że  delegacja  Gminy
pojechała do Katowic. Jego zdaniem problem jest w tym, że nie ma jawności kosztów tego wyjazdu.
Radny powiedział,  że  niejednokrotnie  uczestniczył  w posiedzeniach  Związku  Miast  Polskich  i  nadal
uczestniczy.  Z tym, że od jakiegoś czasu robi to na własny koszt,  nie zwraca się do Gminy o zwrot
kosztów. W momencie,  kiedy zwracał się o zwrot kosztów, to były one całkowicie jawne. Tak samo
jeżeli chodzi o wyjazdy Przewodniczącego Rady czy innych pracowników urzędu- wszystkie koszty są
jawne. Kilkukrotnie radni zwracali się do urzędu o ujawnienie kosztów uczestnictwa Gminy w Kongresie
Ekonomicznym w Katowicach. Za każdym razem odpowiedź była, że jest to objęte klauzulą poufności.
Pomimo wyroku przed sądem administracyjnym, te dane nie zostały przedstawione.  Oprócz tego radni
zwrócili się do innych gmin, które uczestniczyły w tym Kongresie, o informacje dotyczącą kosztów tego
uczestnictwa.  Wszystkie  gminy w terminie  14 dni  udostępniły  takie  informacje.  W gminie Wołomin
nadal jest to objęte klauzulą poufności. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że pozwolił  sobie przygotować zestawienie  kasztów wyjazdów radnych i  okazuje się,  że
koszty wyjazdów Roberta Kobusa, to jest dość pokaźna kwota. Nie wszystkie wyjazdy da się przełożyć
na  korzyści  finansowe.  Czasem  te  efekty  finansowe  wyjazdów  będą  za  jakiś  czas.  Uczestnikiem
wspomnianego Kongresu była Burmistrz Szymanowski, który wiele razy podkreślał,  że uzyskał wiele
korzyści  z  tego wyjazdu.  Chodzi  to  o nowe znajomości,  doradztwo z innych gmin.  Przewodniczący
uważa,  że  gminę  było  stać,  aby  ten  Kongres  poratować  specjalnie,  ponieważ  było  to  100-  lecie
Wołomina.  Była to tez okazja, aby zmienić te niechlubne informacje, które gdzieś w świecie krążą na
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temat naszego miasta. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa

Powiedział, że poruszając ten temat chodziło mu o to, że jeżeli jest posiedzenie Komisji poświęcone OSP,
to powinny być poruszane tematy z tym związane, a nie innymi tematami. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że nie neguje samego udziału Gminy w tym Kongresie. Jest na tak, żeby uczestniczyła w
takich kongresach, żeby była promowana nie tylko w kraju, ale wszędzie, gdzie się da, bo to zaprocentuje
w  przyszłości.  Problem  jest  jedynie  w  niejawności  kosztów  uczestnictwa.  Gdyby  te  koszty  zostały
ujawnione, to już dawno temat by ucichł. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała,  że  wyrok  sądu  nie  odniósł  się  do  tego,że  Gmina  ma  ujawnić  umowę,  ale  rozpatrzyć
ponownie wniosek. To są dwie róże rzeczy. Wniosek ponownie został rozpatrzony. Sprawa jest w SKO.
Umowa  jest  objęta  klauzulą  poufności  i  dopóki  nie  będzie  wyroku  sądu,  który  wprost  nakaże
udostępnienie danych, to ona nie może tego ujawnić, ponieważ firma może wystąpić przeciwko niej z
powództwa cywilnego. 

- Agnieszka Koza (Ad Vocem)- radna

Powiedziała,  że  w  jednej  ze  swoich  interpelacji  pytała  jakie  korzyści  wniknęły  dla  Gminy  z  tytułu
uczestnictwa w Kongresie. Odpowiedź na tę interpelację była taka, że do dnia udzielenia odpowiedzi
Gmina nie osiągnęła korzyści materialnych. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że nie musi pisać interpelacji,  aby wiedzieć jakie są korzyści z takich wyjazdów. Jest  to
przede wszystkim promocja miasta. Poza tym kontakty, które się zdobywa w czasie spotkań. Może to na
razie nie są korzyści finansowe, ale w przyszłości na pewno zaprocentują. Radny powiedział także, że
chciałby poznać jakie są korzyści z wyjazdów radnego Roberta Kobusa. Co do kosztów nie ma żadnych
wątpliwości, ale jakie są te korzyści społeczne? Radny poprosił, aby przyjrzeć temu pomysłowi adaptacji
poddasza  budynki  OSP  w  Majdanie.  Uważa,  że  dobrze  by  tam  wyglądał  wiejski  dom  kultury.
Pogratulował także pani prezes tego stanu rzeczy, który radni widzieli na posiedzeniu Komisji. 

- Magdalena Zych- radna

Poprosiła o raport kosztów i korzyści wyjazdów za ostatnie 8 lat. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że jeżeli chodzi o koszty delegacji radnych, to są dostępne w biurze Rady, natomiast jeżeli
chodzi o raport na temat korzyści z tych wyjazdów, to poprosił radnych, aby wrócili do sprawozdań, które
są zawarte w protokołach z sesji. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że brał udział w wielu tego typu konferencjach, jeszcze zanim został Zastępcą Burmistrza
Wołomina. Największą korzyścią takich kongresów są rozmowy kuluarowe, kiedy najwięcej można się
dowiedzieć i najwięcej nauczyć. Są oczywiście referaty, wykłady, jednak najbardziej wymierne korzyści
czerpie się ze spotkań w przerwach. Jeżeli chodzi i ten konkretny Kongres, to Burmistrz brał udział w
różnego rodzaju  panelach tematycznych.  Najbardziej  pamięta  ten dotyczący gospodarki  odpadami,  w
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którym  brał  udział  także  radny  Robert  Kobus.  Kongres  to  nie  jest  kwestia  podpisywania  umów
handlowych, to jest coś co zaowocuje dopiero w przyszłości. Pan Burmistrz powiedział, że przywiózł z
tego kongresu garść wizytówek, z których dość często korzysta w swojej pracy.  Odbył także szereg
bardzo  ciekawych  rozmów  właśnie  dotyczących  gospodarki  odpadami.  Także  pojawił  się  temat
geotermii, który spowodował możliwość prowadzenia dalszych prac w tym temacie na terenie Gminy.  

- Karol Cudny- radny

Powiedział,  że jego zdaniem Rada zajmuje się mało istotnymi sprawami.  Bo skoro jest postępowanie
administracyjno-sądowe,  a  wyrok  nie  nakazuje  ujawnienia  danych,  tylko  skierowania  wniosku  do
ponownego rozpatrzenia. Jeżeli chodzi o korzyści, które wynikają z różnego rodzaju spotkań, konferencji
itd., to radny przytoczył przykład XXIII Konferencji „Miasta w internecie” , na którym był razem z panią
Burmistrz  oraz  panią  Haliną  Bonecką  Dyrektor  ZEASiP.  Pani  Burmistrz  wygłosiła  referat  w panelu
„Cyfrowy przełom w szkole”. Konferencja ta dała możliwość spotkania się np. z takimi osobami jak:
Krzysztof  Głomb,  który  jest  w tej  chwili  pełnomocnikiem Ministra  Cyfryzacji  do  spraw kontaktu  z
jednostkami  samorządu terytorialnego,  Maciej  Jakubowski,  który jest  byłym podsekretarzem stanu w
Ministerstwie Edukacji Narodowej a obecnie badaczem edukacji, Małgorzata  Bebelska- Prezes Zarządu
Mazowieckiego Stowarzyszenia Gmin na rzecz Społeczeństwa Informacyjnego,  Tomasz Łukawski- były
dyrektor szkoły w Ząbkach a obecnie dyrektor ds ekosystemu Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej NASK.
Akurat udział w tej konferencji nie kosztował nic. Jednak możliwość spotkania tych osób jest bezcenna.
Udziału w konferencjach nie da się w taki prosty sposób przełożyć na korzyści materialne. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Do pracy w Komisji Polsko-Niemieckiej Związku Miast Polskich został skierowany w ubiegłej kadencji
przez  Radę.  Po  powrocie  z  każdego  posiedzenia  Komisji  składał  sprawozdanie.  Są  one  zawarte  w
protokole.  Jeżeli  radni  sobie  życzą,  to  radny  przygotuje  takie  sprawozdanie  na  następną  sesje  i
przedstawi.  

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa

Podczas  wyjazdowego  posiedzenia  Komisji  poproszono  Wydział  Bezpieczeństwa  i  Zarządzania
Kryzysowego o przedstawienie  akcji  strażaków. I  tak od stycznia 2020 r.  do dnia 8 czerwca 2020r.
gminne jednostki OSP wyjeżdżały aż 276 razy. Poza tym strażacy czynnie uczestniczyli  w dezynfekcji
przestrzeni miejskiej  oraz pomagali  w roznoszeniu maseczek. Przewodniczący podziękował im za ich
prace 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że jeżeli chodzi o Komisję Związku Miast Polskich, że w poprzedniej kadencji było sporo,
ponieważ  w  poprzedniej  kadencji  kilku  radnych  czynnie  uczestniczyło  w  pracach  Związku  Miast
Polskich. Radny ubolewa, że w obecnej kadencji radni nie uczestniczą w pracach komisji tematycznych
Związku Miast Polskich.  

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Komisja  Edukacji  spotkała  się  dwa  razy.  Na jednym z  posiedzeń  wyłoniono  członka  komisji,  która
przyznaje świadczenia w ramach pomocy zdrowotnej. Został nim radny Paweł Kocik. Drugie posiedzenie
Komisji dotyczyło przede wszystkim wypłat za godziny ponadwymiarowe dla nauczycieli. Radny zapytał
czy  wpłynęła  już  odpowiedź  na  pismo,  które  zostało  skierowane  do  Ministerstwa  Edukacji?
Przewodniczący Komisji uważa, że nie ma na co czekać z wypłata wynagrodzeń za te godziny, jednak
pani Burmistrz podjęła decyzję,  żeby poczekać na odpowiedź.  Drugim tematem jakim zajmowała się
Komisja,  to  rekrutacja  do  szkół  i  przedszkoli  oraz  organizacja  następnego  roku  szkolnego.
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Przewodniczący Komisji chce w najbliższym czasie zwołać posiedzenie Komisji poświęcone raportowi o
stanie oświaty, na którym mają być obecni autorzy tego raportu.  

- Agata Bochenek- Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

Komisja  Skarg,Wniosków  i  Petycji  działa  w  czteroosobowym  składzie.  Na  ostatnim  posiedzeniu
obecnych było trzech członków komisji. Rozpatrywane były dwie skargi. Wyjaśnień udzielali Naczelnik
Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz radca prawny Dariusz Tomczyk. Opinie zostaną wypracowane na
kolejną sesję. 

- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów

Komisja Gospodarki i Finansów odbyła 2 posiedzenia. Pierwsze- wyjazdowe posiedzenie odbyło się w
PWiK oczyszczalni KRYM. Prezes PWiK pan Paweł Solis wraz z pracownikami oprowadził członków
Komisji po całym terenie, pokazał procesy, które tam zachodzą, pokazał budynki i urządzenia techniczne.
Drugie  posiedzenie  Komisji  odbyło  się  w  czwartek  25  czerwca  2020  roku,  kiedy  opiniowane  były
projekty uchwał na sesję. Wszystkie projekty zostały zaopiniowane pozytywnie.

Przewodnicząca  Komisji  powiedziała,  że  podczas  wyjazdowego posiedzenia  Komisji  w PWiK radny
Kazimierz Tarapata  zapytał ją czy to prawda, że budynek Wiejskiego Ośrodka Kultury został sprzedany
osobie  prywatnej.  Przewodnicząca  Komisji  jako  radna  nie  wyrażała  zgody  na  sprzedaż  takiej
nieruchomości. Poprosiła o potwierdzenie jej słów Zastępcę Burmistrza Dariusz Szymanowskiego. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Potwierdził,  że  taka  sprzedaż  nie  miała  miejsca.  Gdyby  tak  było  to  w  pierwszej  kolejności  radni
podejmują uchwał, w której wyrażają zgodę na ewentualną sprzedaż jakiejkolwiek nieruchomości.

- Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów

Powiedziała, że niestety stan tego budynku jest opłakany. Niestety burmistrzowie poprzednich kadencji
obiecywali  jego wykończenie,  ale  na tym się  skończyło.  W poprzedniej  kadencji  Burmistrz  Elżbieta
Radwan zgodziła się przejąć ten budynek na rzecz Gminy, ponieważ działka była gminna a budynek był
przekazany na rzecz fundacji. Na mocy porozumienia stron, budynek stał się własnością Gminy. Także w
poprzedniej  kadencji  zostały zebrane i  zaktualizowane dokumenty.  Na tę  chwilę  jest  gotowy projekt,
pozwolenie  na  budowę.  Niestety  wniosek  o  dofinansowanie,  który  został  złożony  do  Ministerstwa
Kultury  nie  został  rozpatrzony  pozytywnie  i  dofinansowanie  nie  zostało  przyznane.  Radna  wie,  że
kierownictwo urzędu dalej nad tym tematem pracuje i składa kolejne wnioski.  

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu

Komisja  spotkała  się  dwa  razy.  Na  pierwsze  posiedzenie  zostali  zaproszeni  dyrektorzy  gminnych
jednostek  kultury  i  sportu.  Był  poruszony  temat  aktualnej  sytuacji  w  czasie  pandemii.  Podziękował
dyrektorom jednostek kultury i pracownikom, za to, że mimo bardzo trudnej sytuacji wypełniają swoje
obowiązki o czym można przeczytać w lokalnej prasie a także w internecie.  Drugie posiedzenie było
wyjazdowe  i  odbyło  się  w  Samorządowej  Instytucji  Wrota  Bitwy  Warszawskiej  1920  w  Ossowie,
ponieważ zbliża się 100. rocznica Bitwy Warszawskiej. Dyrektor pan Rafał Pazio przedstawił radnym
zarys  tego  co  będzie  się  działo  w  czasie  obchodów  tak  ważnej  rocznicy.  Przewodniczący  Komisji
powiedział, że plany są obiecujące. Zaprosił wszystkich do uczestnictwa w tym święcie. 

Przewodniczący  Komisji  poinformował  także,  że  pływalnia  będzie  ponownie  czynna oraz  o  tym,  że
Wołomin  ma  kolejną  reprezentantkę  Polski  w  kategorii  U14  a  także  reprezentanta  w  polskiej
Ekstraklasie.  
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- Robert Kobus-  Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej

Komisja rewizyjna ostatnio spotkała się cztery razy w Urzędzie. Wcześnie odbyła kilka spotkań o-line.
Prace  Komisji  skupiały  się  na  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  oraz  przygotowania  wniosku  o
absolutorium.  

- Kazimierz Tarapata- radny

Powiedział, że cieszy się, że temat budynku Wiejskiego Ośrodka Kultury wybrzmiał na sesji, ponieważ to
był temat poruszony nie tyle przez radnego, co przez mieszkańców Lipinek. Powiedział także, że z jego
strony nie było pytania o sprzedaż. 

- Artur Dzięcioł- Prezes Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej

Organizacja  ta  powstała  w  2008  roku  .  Jej  celem  jest  dbanie  rozwój  regiony,  jego  promocję,
wykorzystanie jego zasobów kulturowych i społecznych.  Zajmuje się także problematyką gospodarczą,
społeczną  i  kulturalną  a  także  turystyczną.  Działa  na  rzecz  lokalnego  środowiska,  dziedzictwa
historycznego i rozwoju gmin. Poprzez swoją działalność przyczynia się do rozwiązywania lokalnych
problemów,  choćby  bezrobocia.  Uruchamia  nabory  na  założenie  działalności  gospodarczej  oraz  ich
rozwój, wspiera gminy poprzez nabory na działalność turystyczną, rekreacyjną oraz historyczną. Z tych
środków powstają m.in. place zabaw, infrastruktura sportowa, są remontowane strażnice OSP. W styczniu
bieżącego  roku  odbyło  się  walne  zgromadzenie  członków,  gdzie  został  wybrany  nowy  zarząd.  Od
jakiegoś czasu jest problem jeżeli chodzi o finanse oraz całe funkcjonowanie LGD, są długi. Dopiero po
weryfikacji i sprawdzeniu dokumentów przez nowy zarząd okazało się , że długi, nieopłacone faktury,
zobowiązania kredytowe wynosiły ponad 900 tys. złotych, z czego w latach 2016-2019 poprzedni zarząd
zaciągnął kredyty z Polsko- Amerykańskiego Funduszu Pożyczkowego na kwotę prawie 1 mln. złotych z
odsetkami.  Kwota  ta  miała  być  przeznaczona  na  prowadzenie  biura  i  spłatę  innych  zobowiązań.  W
momencie  sprawdzania  dokumentów  samego  kredytu  z  Polsko-  Amerykańskiego   Pożyczkowego
funduszu do spłaty było jeszcze 550 tys. złotych, zaległe składki ZUS za pracowników biura, to była
kwota ok 130 tys. złotych(przez cały 2019 rok Zarząd nie płacił składek), 15 tys z tytułu zobowiązań
wynikających z projektów współpracy z innymi gminami. LGD również realizowało projekty wspólnie ze
Starostwem Powiatowym w Wołominie i z tego tytułu musiał nastąpić zwrot dotacji w kwocie 12 tys.
złotych. Zaległe koszty biura to pona 110 tys. złotych. Jednym słowem kwoty te były przerażające. Od
razu wprowadzono program naprawczy i wydaje się,że instytucja wychodzi na prostą. W lutym został
zlecony audyt prze firmę zewnętrzną. Jest on już dostępny na stronie internetowej. Pan Prezes uważa, że
należy  ratować  LGD  za  wszelką  cenę,  ponieważ  są  jeszcze  do  wykorzystania  środki  z  Urzędu
Marszałkowskiego   w  kwocie  prawie  4  mln  złotych.  Aktualnie  na  koncie  są  minimalne  środki  na
funkcjonowanie biura. Udało się także uruchomić dotacje, które nie były przyznawane przez okres 2 lat.
Chodzi  przede  wszystkim  o  dotacje  na  działalność  gospodarczą.  Wpłynęło  31  wniosków,  które  są
aktualnie rozpatrywane. Prowadzone jest także takie działanie „2,1,2”. Mogą z tego korzystać gminy i
stowarzyszenia. Również takie wnioski są rozpatrywane. W chwili obecnej misi zostać dokonany zwrot
do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w kwocie 123 tys. złotych, zaległy US w kwocie
17 tys. złotych, spłata innych projektów, opłacenie kancelarii prawnych w łącznej kwocie prawie 180 tys.
złotych. Do tego jeszcze spłata pożyczki w kwocie 225 tys. złotych. Podsumowując spłacono do tej pory
kwotę ok 500 tys. złotych, zostało drugie tyle. W chili obecnej czekamy na ocenę wniosków przez Urząd
Marszałkowski.  Jeżeli  zostaną  one  ocenione  pozytywnie,  to  zostaną  odblokowane  środki  i  będzie
możliwe  dalsze  spłacanie  zobowiązań.  Oprócz  tego  instytucja  prosi  Gminy,  które  są  członkami
stowarzyszenia, aby wpłaciły w ramach członkostwa kwotę 10 tys. złotych.
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- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Był zdziwiony opisaną sytuacją i zastanawiał się co tam się mogło zadziać, że powstały aż takie długi i
czy nie brały w tym udziału jakieś inne lokalne stowarzyszenia, bo to byłaby być może przestroga, aby z
nimi po prostu nie współpracować.

- Artur Dzięcioł- Prezes Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej

Odpowiedział,  że  to  akurat  są  błędy  osobowe  byłego  Zarząd  oraz  Komisji  Rewizyjnej.  Prezesem
poprzedniego Zarządu był pan Rafał Rozpara, wiceprezesem była pani Beata Trojanek. Podsumowując,
raport audytu był druzgocący dla poprzedniego Zarządu. Zalecenia były aby podjąć odpowiednie kroki,
dlatego  ok  2  tygodnie  temu  został  złożony  wniosek  do  prokuratury  o  możliwości  popełnienia
przestępstwa.    

- Edyta Babicka- radna

Zapytała jak pan prezes przewiduje dalsza przyszłości tego stowarzyszenia. Co Gmina Wołomin może
zyskać z tytułu członkostwa w tym stowarzyszeniu. 

- Artur Dzięcioł- Prezes Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej

Aktualnie  stowarzyszenie jest  na etapie  oceny wniosków z dwóch działań  czyli  premie na założenie
działalności gospodarczej i to jest kwota prawie 2 mln złotych i mała infrastruktura, to jest kwota ponad 1
mln złotych. Procedura jest taka, że najpierw te wnioski są oceniane w biurze, następnie jest organ, który
ocenia  te  wnioski  pod  kątem  celowości  i  zadaniowości,  potem  wnioski  są  przesyłane  do  Urzędu
Marszałkowskiego i  po ok 2 miesiącach,  tj.  sprawdzeniu wszystkiego  następuje podpisanie umów z
beneficjentami. Prawdopodobnie pierwsze umowy będą podpisywane we wrześniu. Po podpisaniu umów
LGD składa wniosek o płatność zaległych środków przeznaczonych na funkcjonowanie biura.  Jest to
kwota prawie 500 tys. złotych, która pozwoli spłacić zaległe zobowiązania. Jednak do tego czasu trzeba
to biuro utrzymać. Na ostatnim spotkaniu Zarządu zaplanowano, że sytuacje uda się wyprostować do
końca roku i nowy rok zacząć od tzw. zera. Gmina będąc w stowarzyszeniu może zyskać nowe boiska,
nowe place  zabaw,  remonty  strażnic  OSP.  Mieszkańcy  mogą pozyskać  50  tys.  złotych  na  założenie
działalności gospodarczej. Są także plany, aby jeżeli środki na to pozwolą, uruchomić fundusz na rozwój
działalności gospodarczej i jest to kwota minimum 150 tys. złotych.    

- Edyta Babicka (Ad Vocem)- radna

Życzyła,  aby udało się wyprowadzić finanse stowarzyszenia tak, aby od przyszłego roku zaczęło ono
zarabiać.  Marka  LGD  jest  radnej  bardzo  dobrze  znana,  ponieważ  uczestniczyła  w  bardzo  wielu
inicjatywach zarówno w sołectwach jak i w mieście i szkoda byłoby zatracić trud pracy pracowników. 

- Agata Bochenek- radna

Podziękowała  panu prezesowi  za  obecność  i  przedstawienie  sytuacji.  Radna  zapytała  czy  w nowym
Zarządzie nie ma osób z poprzedniego ? Czy na pewno zostały one odsunięte od zarządu i od pieniędzy?

- Artur Dzięcioł- Prezes Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej

Powiedział, że jeżeli chodzi o Zarząd to składa się on głównie z wójtów i burmistrzów gmin, które należą
do LGD Jeżeli chodzi o poprzedni Zarząd to jest jedna osoba, która normalnie pracuje, ponieważ taka
była umowa. Na chwile obecną nie ma jakichkolwiek zastrzeżeń do jej pracy.
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- Agata Bochenek- radna 

Powiedziała,  że  Gmina  Wołomin  od  samego  początku  uczestniczy  w  LGD.  Radna  zapytała  kto
dotychczas reprezentował Gminę w Zarządzie.  Bo obecnie jest Wiceburmistrz Łukasz Marek, a kto był
wcześniej . 

- Artur Dzięcioł- Prezes Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej

Odpowiedział, że wcześniej nie było czegoś takiego, że w Zarządzie przedstawicieli jednostek samorządu
terytorialnego. Odbywały się wybory i tak to funkcjonowało. 

- Agata Bochenek- radna

Zapytała  Burmistrza  Łukasza  Marka jakie  projekty  zostały  zrealizowane  ze środków pozyskanych w
ramach LGD?  

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że takim projektem był plac zabaw w Majdanie. Kwota dofinansowania blisko 200 tys.
złotych. Natomiast został złożony wniosek na dofinansowanie budowy placu zabaw w Starym Grabiu. 

- Aneta Adamus (Ad Vocem)- radna

Zapytała jak funkcjonuje procedura ubiegania się o te dofinansowania?

- Artur Dzięcioł- Prezes Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej

Odpowiedział, że są to okresy funkcjonowania. W tej chwili jest to okres 2014-2020. Lokalnych grup na
Mazowszu  jest  29.  Kwoty  dofinansowania  są  na  cały  okres  i  zależą  od  ilości  mieszkańców
zamieszkujących obszar danej LGD. LGD Równiny Wołomińskiej na cały ten okres otrzymała   13 900
tys.  złotych  na  te  działania,  które  już  wcześniej  zostały  wymienione.  W  jaki  sposób  środki  te  są
rozdysponowane zależy  od Zarządu i  w jaki  sposób są uruchamiane konkursy.  Istnieje  takie  coś jak
lokalna strategia rozwoju LGD, gdzie są rozpisane kwoty i w jakim okresie powinny być wydatkowane.
W związku z tym,że LGD Równiny Wołomińskiej w 2018 roku nie wykorzystał konkretnych środków,
które  były  zapisane  w  lokalnej  strategii  rozwoju,  stowarzyszenie  otrzymało  karę  z  Urzędu
Marszałkowskiego  w  kwocie  1  300  tys.  złotych.     

- Aneta Adamus- radna

Zapytała czy może się okazać, że jeżeli te środki nie zostaną wykorzystane, to trzeba je będzie zwrócić?

- Artur Dzięcioł- Prezes Lokalnej Grupy Działania Równiny Wołomińskiej

Odpowiedział, że nie, ponieważ fizycznie tych środków LGD nie ma. W związku z tegoroczna pandemią,
Urząd Marszałkowski zrezygnował z tzw ”kamieni milowych”. Przedstawione okresy są podzielona na
etapy. Taki etap był do końca 2018 roku gdzie trzeba było wykorzystać konkretną ilość środków, i za
niezrealizowanie tzw. kamienia milowego LGD otrzymała karę. Kolejny okres kończy się w 2020 roku i
można  powiedzieć,  że  dzięki  pandemii  Urząd  Marszałkowski  zrezygnował  z  realizacji  Kamieni
milowych, więc cała pula, która jest przeznaczona na dwa ostatnie etapy jest do wykorzystania do końca
2021 roku.   
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- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  kolejny  temat  do  omówienia  to  jest  pismo  pana  Pawła  Królaka  Prezesa  Zakładu
Energetyki Cieplnej. Poprosił, aby pan Prezes sam przedstawił o co tak naprawdę chodzi. 

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Zakład Energii Cieplnej to przede wszystkim pracownicy. W chwili obecnej jest to 54 osoby.  Aż 49 z
nich  podpisało  pismo,  które  zostanie  za  chwilę  odczytane.  Trwałym  elementem  spółki  są  niestety
nieprzewidziane awarie i usterki na sieci. Pracownicy obecni na sakli najczęściej uczestniczą w usuwaniu
tych awarii i zawsze starają się zrobić to najlepiej jak mogą. W wrześniu ubiegłego roku miała miejsce
awaria jakiej nie było przez 25 lat, z którą pracownicy poradzili sobie w 20 godzin. Aby być obecnymi na
posiedzeniu pracownicy ZEC poświęcili swój wolny czas, aby spojrzeć w oczy osobie, która zniesławia
ich  i  cały  ZEC.  Dnia  28  stycznia  2020  roku  napisali  pismo  poprzez  Komisję  Zakładową  NSZZ
Solidarność, pod którym podpisało się właśnie 49 pracowników. Pismo to dopiero w czerwcu wpłynęło
do Prezesa ZEC, być może o przekazaniu pisma przesadziła kolejna awaria i także kolejna interwencja
radnego Janusza Mirowskiego, która miała miejsce na początku czerwca. Ponieważ w tej chwili nie było
na sali radnego, a pracownicy, którzy przybyli na sesję właśnie z nim chcieli  się spotkać, pan Prezes
zaproponował, że kiedy radny powróci na salę, to on z pracownikami jeszcze raz przyjedzie.

  
- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że radny Janusz Mirowski nie uprzedzał o swoim wyjściu. Z jego informacji wynika, że jest
w  okolicy  Urzędu  Miejskiego.   Być  może  po  prostu  nie  ma  cywilnej  odwagi  spojrzeć  w  oczy
pracownikom, którzy poświęcają bardzo dużo czasu i bardzo angażują się w usuwanie awarii, aby dbać o
dobro mieszkańców.  Pan Przewodniczący ubolewa nad tym, że godzi się w dobre imię pracowników,
którzy  poświęcają  swój  wolny  czas,  oczywiście  dostają  za  to  wynagrodzenie,  ale  robią  to  kosztem
rodziny i innych obowiązków i starają się usuwać wszelkie awarie jak najszybciej, tak aby mieszkańcy
jak najmniej je odczuli. Uważa, że inni radni również powinni zabrać głos  w tej sprawie, ma nadzieję , że
nikt z obecnych na sali nie pochwala działań radnego Mirowskiego.

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Powiedział,  że on i jego pracownicy woleliby z radnym Januszem Mirowskim spotkać się osobiście i
wyjaśnić mu na czym polega ich praca i awarie. Niestety jest tak, że nie da się przewidzieć czy i kiedy
awaria nastąpi oraz czy z powodu awarii nie wycieknie zielona woda do rzeki Czarnej. ZEC ma na to
swoje procedury, które w ostatnim czasie zostały poprawione. Pan Prezes powiedział, że woda będzie
nadal  barwiona,  ponieważ bardzo ułatwia to wykrycie awarii.  Już trzykrotnie  zostały wykryte awarie
dzięki tej wodzie, na tyle wcześnie, że zapobiegły się ich powiększaniu. 

Pan Prezes powiedział,  że może odczytać pismo, które do niego wpłynęło od pracowników. Wolałby
jednak zrobić, kiedy radny Janusz Mirowski będzie obecny na sali. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Poprosił o przeczytanie pisma. 

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Oczytał pismo Komisji Zakładowej NSZZ Solidarność ZEC w Wołominie Sp. z o. o. , Wołomin dnia 28 
stycznia 2020 r.:
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„Data  wpływu  19  czerwca  2020  roku.
W imieniu i na wniosek pracowników Zakładu Energetyki Cieplnej w Wołominie Sp. z o.o., Komisja
Zakładowa  NSZZ  Solidarność  zwraca  się  z  prośbą   do  pana  Prezesa  o  podjecie  działań  w  celu
zaprzestania  naruszania  dobrego  imienia  Spółki  przez  pana  Janusza  Mirowskiego  Radnego  Rady
Miejskiej  w  Wołominie.  Nasza  prośba  wynika  z  faktu,  jakim  było  opublikowanie  w  mediach
społecznościowych  nieprawdziwych  informacji  dotyczących  pracowników  Spółki,  mianowicie
sugerowanie  mieszkańcom  Wołomina   jakoby  pracownicy  ZEC  dopuścili  się  zanieczyszczenia
środowiska poprzez skażenie wody w rzece Czarnej  podczas usuwania awarii  sieci  ciepłowniczej  we
wrześniu 2019 roku. Jak nam wiadomo pan Mirowski interweniował w tej sprawie do różnych organów,
m.in.  do  Starostwa  Powiatowego  w  Wołominie,  Stacji  Sanitarno-  Epidemiologicznej  w  Wołominie,
Straży Pożarnej, Wód Polskich oraz Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Warszawie.
Jego interwencja w WIOŚ spowodowała kontrolę tej instytucji w naszej Spółce. Kontrola zakończyła się
w grudniu 2019 roku i nie wykazała naruszeń w zakresie skutków środowiskowych w wyniku zrzutu
wody do rzeki Czernej. Jako pracownicy Spółki uważamy, iż intensywne rozpowszechnianie informacji
sugerujących jakoby ZEC jest trucicielem środowiska podważają zarówno autorytet Spółki jak również
nasz.  Wykonujemy  naszą  pracę,  kierując  się  misją  zakładu  jaką  jest  zapewnienie  bezpieczeństwa
energetycznego naszym odbiorcom poprzez zapewnieni ciągłości dostaw energii cieplnej. W przypadku
wystąpienia  awarii,  z  myślą  o  naszych  klientach,  reagujemy  w  sposób  umożliwiający  jej  sprawne
usunięcie z zachowanie wszelkich procedur i zasad bezpieczeństwa. Wszystkim nam zależy, by awaria i
jej skutki nie były uciążliwe dla naszych odbiorców i mieszkańców Wołomina. 

Szanowny panie prezesie, prosimy o pozytywne ustosunkowanie się do naszej prośby. W załączeniu 
przekazujemy listę pracowników popierających wniosek. 

Z poważaniem, Przewodniczący Komisji Zakładowej NSZZ Solidarność Paweł Frasunkiewicz.”               

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna 

Powiedział,  że  jej  zdaniem nie  ma sensu umawianie  się  na kolejne  spotkanie,  tak  aby radny Janusz
Mirowski  był  obecny nie  ma sensu,  gdyż jej  zdaniem specjalnie  opuścił  salę  obrad,  kiedy zobaczył
pracowników ZEC-u i zapewne śledzi relację z sesji. 

- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)- Zastępca Przewodniczącego Rady

Ubolewa  nad  tym,  że  radny  Janusz  Mirowski  opuścił  salę  wiedząc,  że  ten  temat  będzie  poruszany.
Zapytała, czy w związku z opuszczeniem obrad, czy będzie mu się należała dieta z tytułu udziału w sesji?

Radna  również  doświadczyła  przykrości  ze  strony  radnego  Janusza  Mirowskiego  na  forum
społecznościowym,  dlatego  zablokowała  go  i  nie  ma  już  nim  w  tej  sferze  do  czynienia.   Nie  wie
dokładnie jakie tematy były poruszane na forach społecznościowych, bo nie śledzi ich zbyt często. Jest jej
przykro,  że  pracownicy,  którzy  wykonują  swoją  prace  rzetelnie  po  to,  aby  dostarczyć  ciepło
mieszkańcom miasta ale również na dobre imię spółki.

- Karol Cudny- radny

Powiedział,  że  on  słyszał  dobre  słowa  ze  strony mieszkańców  Osiedla  Niepodległości,  którzy  cenią
współpracę ze spółką zarówno jeżeli chodzi o sieć ciepłownicza.  Spółdzielnia zawsze może liczyć na
pomoc pracowników ZEC jak również np. PWiK , w przypadku innych awarii. Kolokwialnie mówiąc dla
mieszkańca nie ma znaczenia czyja ta rura,. Radny wie, że pracownicy to rozumieją i w miarę swoich
możliwości starają się pomóc w rozwiązywaniu problemów. Radny podziękował pracownikom za ich
pracę. 
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- Edyta Babicka (Ad Vocem)-radna

Uważa, że dyskusję należy przenieść jak radny Mirowski będzie obecny na sali obrad. Radna chciałaby
wysłuchać co jest powodem działań podejmowanych przez niego, ponieważ nie są to działania,  które
promują Gminę. Na początku sesji radny Robert Kobus wspomniał, że radni powinni się angażować, dbać
o dobre imię Gminy, godnie ją reprezentować i  dokładać wszelkich starań,  aby w gminie dobrze się
działo. A tu jeden z radnych na forach społecznościowych robi wszystko w odwrotnym kierunku. Radna
chciałaby usłyszeć jaka jest tego przyczyna, dlaczego z powodu awarii godzi w dobre imię pracowników.
Zawnioskowała  o  to,  aby  tę  dyskusje  przenieść  na  inny  termin  tak,  aby  radny  Mirowski  mógł  się
wypowiedzieć,  ponieważ  to  już  kolejny  raz  osoby  publiczne  na  forach  społecznościowych  potrafią
wypisywać różne informacje, a oko w oko nie potrafią stanąć w prawdzie. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał  Prezesa  ZEC  czy  radni  mogliby  otrzymać  kopię  karty  technicznej  barwnika,  który  jest
wykorzystywany do barwienia wody, po to aby na przyszłość była pewności, że jest on bezpieczny dla
środowiska.

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Odpowiedział,  że informacje są dostępne na stronie internetowej,  był on również przesłany do Stacji
Sanitarno-  Epidemiologicznej.  Ponadto  jest  on  stosowany  powszechnie,  stosuje  ok  200  zakładów
energetyki cieplnej w Polsce

- Wojciech Plichta- radny

Poparł  wniosek radnej  Edyty  Babickiej,  aby o nieobecnych nie  dyskutować.  Wysłuchaliśmy tego co
przekazał  pan  Prezes,  który  jasno zaznaczył,  że  nie  jest  stroną  w sprawie,  a  tylko  albo  aż,  głosem
pracowników. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Uważał, że nie ma sensu organizowanie kolejnego spotkania, ponieważ skoro dziś  radny wyszedł z sesji
bez uprzedzenia, to na kolejne spotkanie również się nie stawi. 

- Wojciech Plichta-  radny

Powiedział,że współczuje pracownikom, ponieważ wykonują oni bardzo ciężką pracę i gratuluje cywilnej
odwagi. Wierzy w to, że radny Janusz Mirowski miał ważny powód aby opuścić salę obrad.

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna

Zgadza  się,  że  nie  ma  sensu  organizować  kolejnych  spotkań  w  tej  sprawie,  ponieważ  skoro  radny
zachował  się  w  ten  sposób,  to  na  takie  spotkanie  również  nie  przyjdzie.  Poza  tym  spotkanie
zorganizowane tylko ze względu na zaistniałą sytuację mogłoby spowodować, że ktoś uznałby to jako
lincz na radnym.  

- Piotr Sikorski- radny

Podziękował pracownikom ZEC za sprawne działania  w przypadku awarii.  Radny uważa ze znaczna
większość miasta jest  im wdzięczna za szybką reakcję. Kolejna rzecz to jeżeli jest ocena barwnika z
WIOŚ i Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej o nieszkodliwości tego barwnika, to temat jest zamknięty.

Radny  prosił  tez  o  wyrozumiałość  dla  radnego  Janusza  Mirowskiego,  ponieważ  jest  on  członkiem
Komisji Bezpieczeństwa i na pewno jego działania były spowodowane troską o mieszkańców. Ubolewa
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tylko nad tym, że jak już radny cichnie na forach internetowych, to w tym samym tonie zaczynają się
ataki innych.

Radny Sikorski wyraził  chęć zwołania posiedzenia Komisji  Bezpieczeństwa w ZEC. Ma nadzieję,  że
pojawi się na niej także radny Mirowski, choć na Komisjach dotyczących wizytacji OSP nie był obecny.
Jak wiadomo strażacy są dość mocno eksploatowani, bo najpierw susza i związane z nią pożary, potem
pandemia, no i ostatnie wydarzenia związane z ulewami, powodują, że maja oni naprawdę dużo pracy.   

- Kierownik Laboratorium w ZEC

Powiedział,  że  pracownicy poświęcili  swój  prywatny czas  radnemu Januszowi Mirowskiemu między
innymi. Powiedział także, że on swojego czasu już więcej nie poświęci. Bardzo dużo czasu pracownicy
poświęcili  najpierw na  usuwanie  awarii,  później  na  odpowiedzi  na  różnego  rodzaju  pisma  związane
właśnie z działaniem radnego i nadal będą to wszystko wykonywać zgodnie ze swoimi obowiązkami
zawodowymi. Pracownicy liczą na wsparcie Rady. Łatwo jest pisać negatywnie, ale co zrobić w danej
sytuacji, jak choćby awaria, to już nie jest takie proste. Poinformował także, że na stronie internetowej
ZEC jest dostępna karta charakterystyki substancji używanej do barwienia wody. Ponad to radny Janusz
Mirowski po ostatniej dużo mniejszej awarii, składał kolejne pisma już nie do WIOŚ tylko do GIOŚ. 

Pan kierownik podziękował za słowa wsparcia płynące od radnych. Powiedział, że liczy na dalszą dobrą
współpracę oraz, że pracownicy ZEC nadal będą wykonywać swoje obowiązki najlepiej jak potrafią.

- Paweł Królak- Prezes ZEC

Wrócił na chwilę do odczytanego przez siebie pisma, a konkretnie do prośby pracowników o podjęcie
przez niego działań w celu zaprzestania naruszania ich dobrego imienia. To jest inicjatywa pana Królaka.
Nie  wie  on  jakie  mogą  być  następne  działania  i  nie  chciałby  się  posuwać  do  jakichś  radykalnych
rozwiązań.  Na tym etapie pracownicy byliby usatysfakcjonowani słowem przepraszam za strony radnego
Mirowskiego.  To  na  pewno by zamknęło  temat  jeżeli  nie  będą  musieli  reagować za  pośrednictwem
wyższych organów, to będzie wszystkim łatwiej, bo na pewno po stronie pracowników nie ma złej woli.

- Edyta Babicka-radna

Zauważyła, że bez radnego Mirowskiego ta cała dyskusja nie bardzo ma sens. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Jako radny ale i jako mieszkaniec nie rozumie co może mieć na celu takie działanie, które godzi w ludzi
wykonujących  jak  najlepiej  swoje  obowiązki.  Takie  zachowanie  nie  przystoi  radnemu.  Pracownicy,
którzy, aby usunąć awarię zostają w pracy do późnych godzin nocnych tak, aby mieszkańcy jak najmniej
odczuli jej skutki, potem dostają takie podziękowanie. 

Pan Przewodniczący podziękował w imieniu Rady, za dotychczasową ciężką pracę pracownikom oraz
kierownictwu ZEC oraz za obecność na sesji.  

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Zaapelował do radnych o większą pracę na komisjach i na sesjach, a mniej na forach internetowych, a
także o to, aby udzielali mieszkańcom rzetelnych informacji.

- Joanna Siarkiewicz-radca prawny

Według  Statutu  Gminy  Wołomin,  fakt  opuszczenia  posiedzenia  przez  radnego  bez  uprzedniego.
usprawiedliwienia odnotowuje się w protokole, a dieta wypłacana jest w formie ryczałtowej. 
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- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)- Zastępca Przewodniczącego Rady

Uważa, że powinny zostać dokonane zmiany w Statucie, tak aby za nieobecność na sesji dieta nie była
wypłacana. Radne nie widzi podstaw aby radny pobierał dietę za nieobecność.

- Marek Górski-  Przewodniczący Rady

Powiedział, że na chwilę obecną wniosek ten zostawi bez oceny i zapowiedział jeszcze, że na ten temat
musi się odbyć dyskusja, ponieważ nie jest to proste tak po prostu zrobić zmiany w statucie. 

Pan Przewodniczący poprosił Burmistrza Szymanowskiego o przedstawienie dwóch nowo zatrudnionych
w urzędzie naczelników. 

  - Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Poinformował,  że  nowym  Naczelnikiem  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  jest  pan  Leszek  Boruc,
natomiast Naczelnikiem Wydziału Inwestycji, pan Marcin Sojecki. Pan Burmistrz powiedział, że przez te
kilka tygodni czuje ogromne wsparcie ze strony nowych pracowników.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Ok godziny 13:00 ogłosił 15 min przerwy.

                                                                               Po przerwie obrady kontynuowano. 

9. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie;

- Karol Cudny- radny

Złożył wniosek formalny o nieczytanie projektów uchwał. 

Głosowano wniosek w sprawie:
o nieczytanie projektów uchwał. 

                                                                    Ok godziny 14:00 salę obrad opuścił radny Ryszard Madziar. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, 
Robert Kobus, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Beata Gomse, Paweł Kocik, Janusz Mirowski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy

Odczytała informację o realizacji uchwał, która stanowy załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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10. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) zmiany uchwały Nr XX-28/2020 z dnia 28 maja 2020 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XI-107/2015 z 
dnia 17 września 2015 r. w sprawie emisji obligacji;

- Bożena Wielgolaska– Skarbnik Gminy

Zmiana dotyczy błędu pisarskiego polegającego na tym, że emisja dotyczyła serii F15 i serii G15, a w
poprzedniej  uchwale była to seria  F14 i  G14. RIO nie wnosi  zastrzeżeń,  jednak po konsultacji  bank
poprosił o zmianę tej uchwały.   

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr XX-28/2020 z dnia 28 maja 2020 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XI-107/2015 z 
dnia 17 września 2015 r. w sprawie emisji obligacji;. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski,
Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (2)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

2) zmian w Budżecie Gminy Wołomin na 2020 rok;

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska-  Skarbnik Gminy

Gmina Wołomin podpisała umowę z Województwem Mazowieckim na dofinansowanie i modernizację
drogi dojazdowej do gruntów rolnych we Wsi Nowe Lipiny. Dofinansowanie to wynosi 75 tys. złotych,
wkład własny Gminy to 125 tys. złotych. W planie wydatków zmniejszamy kwotę o 400 tys. złotych w
zadaniach: budowa ul. Kurkowej w Wołominie 56 tys., budowa Szkoły Podstawowej w Zagościńcu 144
tys., budowa przedszkola przy Szkole Podstawowej nr 7 w Wołominie 200 tys. Budowa ul. Kurkowej
została rozliczona, pozostałe projekty są w fazie końcowej. Środki te zostają przeznaczone na utworzenie
nowego  zadania,  tj.  budowa  drogi  dojazdowej  os.  Niepodległości  w  Wołominie  w  kwocie  400  tys.
złotych.  Następnie jest  to tylko przeniesienie  środków w zadaniach inwestycyjnych:  budowa centrum
przesiadkowego ul. Żelaznej i Pl. Cicheckiego w Wołominie  oraz systemu  Parkuj i jedź w ciągu ul.
Przytorowej w Duczkach wraz z budową ul. Żelaznej w Wołominie oraz ul. Przytorowej w Duczkach
oraz rozwój zintegrowanej sieci dróg rowerowych na terenie Gminy Wołomin w ramach ZIT. Jest to
zmiana tylko czwartej cyfry. Jest to źródło finansowania. Została podpisana umowa na budowę centrum
przesiadkowego, dlatego należy zmienić zasady finansowania. Następuje przeniesienie środków w planie
wydatków  funduszu  sołeckiego  Sołectwa  Majdan  z  zadania  integracja  mieszkańców  wsi  Majdan  w
kwocie 5 500 złotych i organizacja dnia dziecka na 2020 rok w kwocie 4 tys. na zadanie odtworzenie
rowu od ul. Racławickiej w Majdanie na odcinku od nr 138 do rzeki plus przepusty 9 tys. Zadanie to było
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ujęte w funduszu sołecki, jest to zwiększenie środków na ten cel. dodatkowo 500 złotych przeznaczono
na malowanie wiat autobusowych i ławek pod wiatami. Zmniejszamy środki w planie dochodów o kwotę
80  tys.  w  dofinansowaniu  projektu  rozwój  zintegrowanej  sieci  dróg  rowerowych  na  terenie  gminy
Wołomin.  Na rachunek gminy Wołomin w płynęły środki w kwietniu  b.r.  na taka kwotę,  ponieważ
dokumentacja  projektowo-  kosztorysowa  będzie  wzięta  do  rozliczenia  przy  innym  projekcie.
Zmniejszamy środki w planie wydatków wg uchwały podjętej na poprzedniej sesji w sprawie realizacji
Społecznych Wniosków do Budżetu gminy Wołomin. Zadania zostaną przeniesione na 2021 rok i będzie
to kwota 1 615 131 złotych ( w uzasadnieniu był błąd  1 615 132). Przenosimy środki w planie wydatków
z zakupów inwestycyjnych jednostek budżetowych w kwocie 110 tys. złotych- zakup gruntów do stanu
Gminy.  Kwota  10  tys.  złotych  na  wypłatę  kaucji  mieszkaniowej  w  związku  z  wykupem   lokalu
mieszkalnego od Gminy Wołomin.  Pozostała  kwota 1 529 199 złotych przeznaczona jest  na wypłatę
odszkodowań za nieruchomości przejete na rzecz Gminy. Środki w kwocie 100 tys. pochodzą z budżety
Wydziału  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami,  pozostała  kwota  ze  Społecznych  Wniosków do
Budżetu Gminy. Ponad to przeznaczamy 15 tys. złotych na remont sali szkoleniowej w budynku OSP
Zagościniec  i  60  tys.  na  wykonanie  projektów  technicznych  oraz  załączników  niezbędnych  do
aplikowania  w  ramach  środków  zewnętrznych.  Kwota  10  tys.  złotych  jest  przeniesiona  na  składkę
członkowską do Lokalnej Grupy Działania  Równiny Wołomińskiej.  Kwota 32 tys. złotych w ramach
środków własnych przeznaczamy na utworzenie zadania inwestycyjnego budowa systemu alarmowego w
budynki  Szkoły  podstawowej  nr  2  w  Wołominie.  Także  w  ramach  środków  własnych  następuje
przeniesienie w OPS na płatności za pobyt w domach opieki społecznej kwota 124090, za pobyt dzieci w
rodzinach zastępczych 30780 złotych, za pobyt dzieci w domach dziecka 150 tys. złotych oraz 30932
złote  na  zakup większej  liczby  godzin  opiekuńczych  na  rzecz  klientów OPS.  W planie  dochodów i
wydatków  zwiększamy  środki  z  przeznaczeniem  na  zadanie  związane  z  gospodarką  odpadami
komunalnymi  w  związku  ze  zmiana  metody  naliczania  opłaty  od  nieruchomości  wielorodzinnych  z
metody opartej na ilości osób na metodę oparta na ilości zużytej wody.

Pani Skarbnik zgłosiła dwie autopoprawki: 

- w związku z pismem Wydziału Gospodarki Komunalnej , które wpłynęło do Wydziału budżetowego 24
czerwca  2020  roku  i  dotyczy  kwoty  37  600  złotych  na  zwiększenie  kwoty  zadania,  które  było
realizowane  w  ramach  Społecznych  Wniosków  do  Budżetu  Gminy  „bezpieczeństwo  to  podstawa  -
bezpieczne przejścia dla pieszych” i będzie ono wykonane w Lipinkach ul. Wiosenna oraz w Wołominie
skrzyżowanie ul. Prądzyńskiego z ul. Lipińską.

- wniosek, który wpłynął do Wydziału Budżetowego w dniu sesji dotyczący przeniesienia środków w
planie funduszu sołeckiego wsi Lipinki  w kwocie 3 tys. złotych z udziału sołectwa w dożynkach na
dofinansowanie działalności OSP w Zagościńcu.

Następuje  zmiana  nazwy  przedsięwzięcia:  „zakup  namiotu  ogrodowego,  garażu  blaszanego,  regałów
metalowych,  2  kłódek  oraz  materiałów  budowlanych”  na   „  zakup  namiotów  ogrodowych  3  szt.  o
zróżnicowanych  wymiarach,  flagi  narodowe  Polski,  drzewce,  uchwyty  ze  względu  na  wsparcie
kształtowania poczucia tożsamości narodowej i patriotycznej. W związku z tym nastąpi zmian w akcie
normatywnym uchwały w §1 ust.. 2 § 2 wydatki bieżące zmienią się  o kwotę 37 600. jest to przeniesienie
na bezpieczne przejścia dla pieszych. Zwiększa się wydatki majątkowe. Zmienia się także tabela nr 3
Zadania Inwestycyjne o kwotę 37 600. Nastąpi zmianę w funduszu sołecki wsi Lipinki ze względu na
zmianę przedsięwzięć. Także w załączniku o dotacjach nastąpi zmiana dotycząca zmniejszenia środków
na  Środowiskowy  Dom  Samopomocy  dla  Osób  z  Zaburzeniami  Psychicznymi  oraz  Osób  z
Niepełnosprawnością  Intelektualną.  Zmiany  w  budżecie  zostały  dokonane  Zarządzeniem  Burmistrza
Wołomina, ale nie było zmiany w załączniku dotyczącym zestawienia panów dotacji. Różnica t 77 132
złote. 
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- Robert Kobus- radny

Zapytał o liczbę dzieci aktualnie przebywających w rodzinach zastępczych i jak ta liczba zmieniła się w 
porównaniu do roku ubiegłego?

- Łukasz Marek- Zasępca Burmistrza

Powiedział, że poprosi o takie informacje w OPS i odpowie radnemu. 

- Robert Kobus- radny

Poprosił jeszcze o liczbę osób przebywających w domach pomocy społecznej oraz o liczbę usług 
opiekuńczych na rzecz klientów OPS świadczonych w miejscu ich zamieszkania. 

Radny zapytał jeszcze na czyj wniosek dokonano przesunięcia środków na odtworzenie rowu wzdłuż ul. 
Racławickiej? Czy był to wniosek sołectwa? 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Odpowiedziała, że był to wniosek sołectwa. 

- Piotr Sikorski- radny

Podziękował Naczelnikowi Wydziału Gospodarki Komunalnej za znalezienie i przesunięcie środków na 
kolejne doświetlenia przejść dla pieszych. 

- Andrzej Fuśnik- radny

Zapytał od której strony będzie dojazd do nowego przedszkola na Os. Niepodległości?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że od ul. Kościelnej. 

- Andrzej Fuśnik- radny

Zapytał na co idą pieniądze w kwocie 1 864 000 przesunięte w zadaniu budowa centrum przesiadkowego
w ciągu ul. Żelaznej, Cicheckiego i przedsięwzięcia parkuj i jedź w ciągu ul. Prz torowej w Duczkach?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Odpowiedział,  że  są  to  środki  unijne  i  nastąpiła  zmiana  źródła  finansowania.  Całość  środków  jest
przeznaczona na budowę centrum przesiadkowego w ciągu ul. Żelaznej.  

- Andrzej Fuśnik- radny

Chciał wyjaśnienia co do kwoty 80 tys. złotych na wniosek o płatność refundacyjną za dokumentację
projektowo-  kosztorysową  dla  budowy  ścieżki  pieszo-  rowerowej.  Z  jakiego  powodu  następuje
zmniejszenie w planie dochodów? Czy Urząd nie wystąpił o te 80 tys złotych?

- Konrad Olszewski- Naczelnik Wydziału Pozyskiwania Środków Zewnętrznych

Odpowiedział,  że  został  złożony  wniosek  rozliczając  budowę  ścieżki  w  ul.  Witosa,  natomiast  ta
dokumentacja miała dotyczyć zaprojektowania i kosztorysu na budowę ścieżki w ul. Szosa Jadowska. Ta
dokumentacja jest nieaktualna, właśnie powstaje nową dokumentację na pozostałą część tej trasy. Kwota
ta  zostanie  ujęta  w  przyszłym  wniosku  o  płatność,  kiedy  te  koszty  zostaną  poniesione.  Umowa  z
wykonawcą  została  przedłużona  do  30  października.  Po  zakończeniu  prac  i  odbiorze  dokumentacji,
Gmina wystąpi z wnioskiem o płatność, a więc te pieniądze nie przepadły, tylko zostaną zrefinansowane
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w późniejszym terminie. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Zapytał  kiedy  fizycznie  postanie  doświetlenie  przejść  na  ul.  Wiosennej  w  Lipinkach  oraz  na
skrzyżowaniu ul. Prądzyńskiego i Lipińskiej w Wołominie?

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Działania będą mogły się rozpocząć po zatwierdzeniu zmian w uchwale budżetowej. Jak tylko będzie
podjęta uchwała, to zostanie ogłoszony konkurs ofertowy i do końca i jeśli wszystko pójdzie zgodnie z
planem, to już w sierpniu zostaną te prace wykonane.

- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)- Zastępca przewodniczącego Rady

Powiedziała,  że  jakiś  czas  temu  składała  wniosek  o  doświetlenie  przejść  dla  pieszych  przy  Zespole
Szklono- Przedszkolnym w Duczkach oraz przy sklepie Emiś przy Szosie Jadowskiej. W odpowiedzi
dostała  informację,  że  projekty  tych  doświetleń  Gmina  wykonała,  ale  jest  to  droga  wojewódzka.
Województwo zabezpieczyło środki. Radna zapytała czy Gmina przekazała te przygotowane projekty i
czy wiadomo, kiedy będzie realizacja tych doświetleń?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział,  że  dokumentacja  została  przekazana.  Co  do  terminu  realizacji,  to  będzie  to
prawdopodobnie w tym roku. 

Głosowano w sprawie:
zmian w Budżecie Gminy Wołomin na 2020 rok;. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (13)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Beata Gomse, Marek Górski, Robert 
Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena 
Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Godlewski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (2)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

3) zmian w Wieloletniej Prognozie

W dyskusji wzięli udział:
- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

W przekazanym projekcie  uchwały uaktualniono kwoty przychodów wydatków na dzień  30 czerwca
2020  roku.  Zamiany  w  Wieloletniej  Prognozie  finansowej  są  konsekwencją  zmian  dokonanych  w
budżecie  Gminy.  Zmiany  dotyczą:  budowy  centrum  przesiadkowego,  zintegrowanej  sieci  dróg
rowerowych. Ze względu na różne źródła finansowania jest to zadanie ujęte w dwóch różnych miejscach
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w WPF-ie.  Kolejna zmian to budowa ul. Kurkowej w związku ze zmniejszeniem środków.  Budowa
Szkoły  Podstawowej  w  Zagościńcu  i  przebudowa  Przedszkola  przy  Szkole  Podstawowej  nr  7.
Wprowadzono nowe zadanie wydatkach majątkowych, tj budowa oświetlenia w drodze wojewódzkiej nr
635 na odcinku od kilometra 10- tego + 726 do 11+486  na terenie miasta Wołomin, ul.  Geodetów.
Zaplanowano na to środki w WPF-ie na 2022 rok kwotę 400 tys. złotych. W przedsięwzięciu, które ujęte
jest  na  wniosek  OPS  „  świadczenie  usług  opiekuńczych  na  rzecz  klientów  OPS  w  miejscu  ich
zamieszkania”- zmienia się limit na rok 2020, natomiast na rok 2021 pozostaje bez zmian. W związku z
przeniesieniem środków na doświetlenie przejść dla pieszych, nastąpi zmiana w wydatkach bieżących i
majątkowych. 

- Andrzej Fuśnik- radny

Zgłosił  rozbieżność  między  uchwałą  budżetową  a  wieloletnią  prognozą  finansową  o  przeniesienie
środków jeżeli chodzi o budowę Szkoły Podstawowej w Zagościńcu i i Szkoły Podstawowej nr 7. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy

Powiedziała, że dane te muszą być takie same jak w uchwale budżetowej. Po sprawdzeniu tych danych
okazało  się,  że  błąd  jest  tylko  w  uzasadnieniu  do  uchwały.  

Głosowano w sprawie:
zmian w Wieloletniej Prognozie . 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (11)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł 
Kocik, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Marcin Godlewski, Beata Gomse, Agnieszka Koza , Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
BRAK GŁOSU (2)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

4) programu wspierania uzdolnionych dzieci i młodzieży;

W dyskusji wzięli udział:
- Marta Domańska- Gawryś- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej, Sportu i Edukacji

Zgłosiła autopoprawkę polegającą na tym, że w § 6 ust.1 okt 3 zabrakło litery „w”.

Przewodniczący zwrócił uwagę na błąd w § 4. 

Uchwała ta jest podejmowana na nowo, gdyż poprzednia została zakwestionowana przez Mazowiecki
Urząd Wojewódzki. Nie jest to zmiana poprzedniej uchwały, lecz została ona napisana na nowo po to aby
uniknąć nieporozumień i błędów. Pierwsza różnica pomiędzy nowym projektem a poprzednią uchwałą
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jest  taka,  że  wg  pani  prawnik  w  Mazowieckim  Urzędzie  Wojewódzkim  stypendia  nie  mogą  być
przekazywane na konto bankowe. Kolejna to kwestia oświadczeń dołączonych do wniosku o stypendium.
Okazało się, że wniosek nie musi być załącznikiem do uchwały i w nowym projekcie takiego załącznika
nie ma. I ostatnią zmianą była ta, że procedura konkursowa powinna być całkowicie prowadzona przez
komisję  i  tak  też  zapisano  w  nowym  projekcie  uchwały.     

Głosowano w sprawie:
programu wspierania uzdolnionych dzieci i młodzieży;. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek Górski, 
Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Karol Cudny, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

5) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Miejskiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Nr 1 w Wołominie;

W dyskusji wzięli udział:
- Marta Domańska- Gawryś- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej, Sportu i Edukacji

Na podstawie ustawy o działalności leczniczej podmioty lecznicze zobowiązane są w terminie do 31 maja
do przedstawienia podmiotowi tworzącemu raport o sytuacji ekonomiczno- finansowej. Są one tworzone
na podstawie wcześniej już zatwierdzonych już wcześnie sprawozdań finansowych. 

Dotyczy  to  wszystkich  trzech  projekt  ów  uchwał  dot.   miejskich  Zakładów  Opieki  Zdrowotnej.   

Głosowano w sprawie:
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Miejskiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Nr 1 w Wołominie; . 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (13)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, 
Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (5)
Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
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NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

6) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Miejskiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Nr 2 w Wołominie;

Głosowano w sprawie:
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Miejskiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Nr 2 w Wołominie; . 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (13)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Robert Kobus, 
Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, 
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (5)
Edyta Babicka, Karol Cudny, Beata Gomse, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

7) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Ośrodka Profilaktyki i Terapii Uzależnień- Samodzielny 
Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Wołominie;

Głosowano w sprawie:
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Ośrodka Profilaktyki i Terapii Uzależnień- Samodzielny 
Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Wołominie;. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, 
Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Beata Gomse, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

8) zmiany składu Rady Społecznej Miejskiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Nr 1 w Wołominie;
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W dyskusji wzięli udział:

- Piotr Sikorski- radny

Zaproponował kandydaturę radnego Pawła Kocika.

- Paweł Kocik- radny

Wyraził zgodę. 

Głosowano w sprawie:
zmiany składu Rady Społecznej Miejskiego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Nr 
1 w Wołominie; . 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (3)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

9) zmiany siedziby Przedszkola nr 6 im. Bajka w Wołominie;

W dyskusji wzięli udział:
- Robert Kobus- radny 

Zapytał, czy nie lepiej brzmiałaby nazwa przedszkola: Przedszkole nr 6 Bajka w Wołominie, ponieważ
zapytano go kto to jest Bajek.  

- Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP

Odpowiedziała, że jest nazwa Przedszkole nr 6 im. Bajka w Wołominie, ponieważ taka jest uchwała w
sprawie imienia tego przedszkola. Powiedziała także, że przekaże te uwagę pani Dyrektor Przedszkola i
być może będzie można podjąć nowa uchwałę ws zmiany imienia przedszkola. 

- Karol Cudny- radny

Powiedział, że rzeczywiście taka nazwa dość niezręcznie brzmi, bo tak jak szkoły noszą zwykle imiona
poważnych patronów tak w przypadku przedszkoli ta praktyka jest nieco inna. Nie powinno tutaj być tego
reżimu  „  imienia”-  jest  to  po  prostu  nazwa,  np.  Kolorowe  Kreski  itp.,  aby  zachować  poprawność
językową.   

Głosowano w sprawie:
zmiany siedziby Przedszkola nr 6 im. Bajka w Wołominie;. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3
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Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (3)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

10) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wołomin;

W dyskusji wzięli udział:
- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Jest to nowa uchwała, ponieważ jest ona następstwem nowelizacji ustawy o ochronie praw lokatorów,
zasobie  mieszkaniowym gminy  oraz  zmianie  kodeksu  cywilnego.  Ustawa ta  dała  gminom 2  lata  na
dostosowanie uchwał do nowych przepisów. Poprzednia uchwała w tym zakresie była podjęta w 2008
roku. Trzykrotnie była zmieniana, mimo to nie jest ona zgodna z obowiązującymi przepisami. Dlatego tez
zachodzi konieczność jej uchylenia i podjęcia nowej. Podstawową zmianą w stosunku do poprzedniej § 7
gdzie jest mowa o pierwszeństwie przyznawania lokali mieszkalnych na czas nieoznaczony.  W punkcie 2
jest nowa kategoria, tzn. pierwszeństwo do przyznania lokalu mają rodziny, gdzie występuje przemoc
domowa oraz kiedy osoba posiada orzeczenie o znacznym stopniu niepełnosprawności.  Kolejną dużą
zmianą będzie § 16 ust.  2, tj.  lista  osób oczekujących na przyznanie lokalu będzie aktualizowana na
bieżąco. Do tej pory było tak, że była ona tworzona na podstawie wniosków, które były składane od 1
czerwca do 30 września. Teraz te wnioski będzie można składać przez cały rok i lista będzie na bieżąco
aktualizowana. W § 17 ust. 3, w którym mowa o ważności skierowania na przydział lokalu. Do tej pory to
skierowanie było ważne 30 dni, a teraz będzie to 14 dni. W § 17 ust. 1 i 2, w którym mowa o osobach
pozostających w lokalu po śmierci głównego najemcy, a nie wstępują w stosunek najmu z mocy prawa na
podstawie art.  691 kodeksu cywilnego,  czyli  inne osoby niż współmałżonek,  dzieci  zmarłego,  osoby,
które  prowadziły  z  nim wspólne  gospodarstwo domowe.  Osoby te  będą  mogły  pozostać  w lokalu  i
składać wniosek o jego przyznanie. W § 20 wprowadza się pewne zasady przyznawania lokali osobom
niepełnosprawnym,  tzn  budynki,  w  których  znajdują  się  te  lokale,  muszą  być  dostosowane
architektonicznie  do  ich  potrzeb.  W  poprzedniej  uchwale  funkcjonowało  pojęcie  lokali  socjalnych,
obecnie  jest  najem  socjalny  lokalu.  Ponad  to  został  usunięty  rozdział  o  lokalach  związanych  ze
stosunkiem pracy. 

- Magdalena Zych- radna

Zapytała kto i na jakiej podstawie ustalił kryteria wyboru osób, które opuszczają zakład karny. Czy to
kryterium jest narzucone ustawą? 

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Jeżeli  chodzi  o  pierwszeństwo przyznawania  lokali  osobom, które opuszczają  zakład karny, podobne
rozwiązanie istniało w poprzedniej uchwale i jest ono w podobnej formie przeniesione.

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna 

Ponownie zapytała czy wynika to z ustawy?
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- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział,  że  nie  znalazł  takiego zapisu  w ustawie,  stąd wniosek,  że  jest  to  zapis  stworzony na
poziomie Rady. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zapytał radną Magdalenę Zych co proponuje w związku z tym?

- Magdalena Zych- radna

Powiedziała,  że można by jeszcze  raz  pochylić  się  nad tym punktem i  zastanowić,  ćzy  w pierwszej
kolejności nie ma osób bardziej potrzebujących.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Poprosił radnych o podjęcie uchwały w takim kształcie, ponieważ reguluje ona wiele innych kwestii, a do
propozycji radnej Magdaleny Zych powrócić w terminie późniejszym.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Poparł wniosek radnej Zych. Uważa, że są osoby, którym jest większa potrzeba przydzielenia lokalu. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał  o  kwotę  dochodów,  która  uprawnia  do  starania  się  o  lokal  jest  ustalona  ustawowo  czy  na
poziomie Gminy. 

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Odpowiedział, że jest to kwota ustalona na poziomie Gminy.

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Zapytał, czy nie lepiej przyjąć kwotę przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego na osobę wg
GUS-u?  Radny  uważa,  że  takie  rozwiązanie  byłoby  lepsze,  ponieważ  ta  kwota  jest  corocznie
waloryzowana przez GUS, podawana urzędowo i wraz z waloryzacją zmieniałaby się kwota, którą mamy
przyjęta w uchwale. 

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Odpowiedział,  że nie było to brane pod uwagę podczas tworzenia projektu uchwały, ale można takie
rozwiązanie rozważyć. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że obydwie propozycje są ciekawe i należy je wziąć pod uwagę. Poprosił jednak radnych,
aby przyjąć tę uchwałę w obecnym kształcie, a później rozważyć te propozycje i wprowadzić ewentualne
zmiany. 

Pan Przewodniczący zobowiązał  Burmistrza Dariusza Szymanowskiego do zorganizowania spotkania,
tak aby te propozycje rozważyć i popracować nad ich wprowadzeniem. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  temat  przydziału  lokali  jest  tematem  bardzo  trudnym i  każda  zmianę  należy  bardzo
dokładnie przeanalizować i przedyskutować.

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)-radny 

Zapytał, czy na proponowane zmiany po przyjęciu uchwały w obecnym kształcie trzeba odczekać jakiś 
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czas, czy prace w tym temacie można rozpocząć już teraz?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że od razu można przystąpić do prac nad zmianami. Zaapelował do wszystkich, żeby 
składali swoje wnioski i uwagi. 

- Karol Cudny- radny

Przypomniał  niedawną  sytuację  z  mieszkańcami  kamienicy  przy  ul.  Warszawskie11  w  Wołominie.
Zapytał czy członkowie Społecznej Komisji Mieszkaniowej uczestniczyli w pracach nad uchwałą? 

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna 

Zapytała, czy grupa robocza miałaby się składać ze wszystkich radnych czy tylko z członków Komisji
Mieszkaniowej, ponieważ chciałaby uczestniczyć w tych pracach. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,że każdy z radnych, który zechce wnieść swoje uwagi i  wziąć udział  w pracach może to
zrobić.  

- Agata Bochenek- radna

Powiedziała, że skrócenie czasu skierowania do lokalu z 30 do 14 dni jest dobrym zapisem, ponieważ nie
blokuje tych lokali. Radna poruszyła także kwestię przyznawania lokali osobom opuszczającym zakłady
karne. Powiedziała, że takim osobom również należy się pomoc, chociażby dlatego, że nie wiadomo z
jakiego powodu oni tam przebywali. Podała przykład z ostatniego posiedzenia Komisji Mieszkaniowej,
która przyznała lokal młodej kobiecie- matce, która wyszła z zakładu karnego. Dostała szansę na nowe
życie. Radni nie powinni oceniać takich sytuacji. Od tego są sądy, kuratorzy itd. Kolejny przykład, kiedy
lokal dostał mężczyzna po wyrokach. Sam go wyremontował. Radna uważa, że takim ludziom również
należy dać szansę, kiedy jest ku temu możliwość. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że lepiej te tematy zostawić na czas pracy nad zmianami w uchwale. Po to zostały 
wytypowani radni do Komisji Mieszkaniowej, aby w tych sprawach był słyszalny także głos rady.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, ze to co dziś zostało powiedziane, potwierdza, że są to tematy ważne i potrzebna jest głębsza
dyskusja na ten temat.   

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna 

Powiedziała,  że  radna  Agata  Bochenek  nie  zrozumiała  jej  intencji,  bo  nie  chodziło  jej  o  to,  żeby
całkowicie pominąć te osoby, ale żeby nie były im przyznawane lokale w pierwszej kolejności. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że skoro przywołany został temat lokatorów z Warszawskiej 11, to na ostatnim posiedzeniu
Komisji  Mieszkaniowej  został  przydzielony  lokal  właśnie  lokatorowi  z  tej  kamienicy.  Radny  ma
nadzieję, że problem właśnie tych mieszkańców będzie powoli sukcesywnie rozwiązywany. 

Głosowano w sprawie:
zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Wołomin;. 
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Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (3)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

11) wyrażenia zgody na najem nieruchomości;

W dyskusji wzięli udział:
- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami

Uchwała dotyczy zawarcia kolejnej umowy najmu z tym samym podmiotem. Grunt o powierzchni 15 m2

jest wykorzystywany pod garaż z elementów łatwo rozbieralnych, położony jest przy ul. cementowej w
Wołominie.  Czynsz  będzie  wynosił  45  złotych  netto  miesięcznie.   

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na najem nieruchomości;. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (4)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

12) wyrażenia zgody na najem nieruchomości;

W dyskusji wzięli udział:
- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

Uchwała dotyczy zawarcia kolejnej  umowy z tym samym podmiotem. Jest  to grunt o powierzchni  o
powierzchni 30 m2  i  znajduje się przy ul. Kazimierza Wielkiego. Jest to teren wykorzystywany przez
osobę prowadzącą działalność gospodarczą pod pawilon handlowy. Umowa będzie zawarta na 3 lata,
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czynsz  będzie  wynosił  626,  70  złotych  netto  miesięcznie.   

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na najem nieruchomości;. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (3)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

13) wyrażenia zgody na najem nieruchomości;

W dyskusji wzięli udział:
- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

Również chodzi o zwarcie kolejnej umowy z tym samym najemca na okres 3 lat gruntu położonego przy
ul. Siedzikówny Inki o powierzchni 20 m2 .Będzie on wykorzystywany pod garaż z elementów łatwo
rozbieralnych.  Czynsz  będzie  wynosił  60  złotych  netto  miesięcznie.   

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na najem nieruchomości;. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (3)
Edyta Babicka, Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

14) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejon cmentarza przy Al. Niepodległości w 
Wołominie etap II;

W dyskusji wzięli udział:
- Jolanta Leszko- pracownik Wydziału Urbanistyki
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Zgłosiła  autopoprawkę  w  rysunku  planu  polegająca  na  dodatkowym  oznaczaniu  terenu  lasu  ZL.  
Projekt  tej  uchwały  jest  konsekwencja  do  przystąpienia  do  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego. Uchwała ta została podjęta w 2014 roku. W 2018 roku został przyjęty pierwszy etap,
który dotyczy nowej części cmentarza gdzie nie ma takiej strefy ochronnej. W trakcie procedowania tego
plany w 2017 roki gminna komisja stwierdziła żeby rozdzielić ten miejscowy plan tak, aby wcześniej
mogła już funkcjonować część bez strefy ochronnej. W II etapie strefa ochronna nakazana przepisami
została dodana i wynosi ona odpowiednio 50 i 150 m. 

W czasie procedowania były dwa wyłożenia tego planu. Wpłynęły oczywiście uwagi, które stanowią
załącznik nr 2 do uchwały. Przy pierwszym wyłożeniu były 4 uwagi, które nie zostały uwzględnione,
natomiast przy wyłożeniu drugim wpłynęły 3 uwagi. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

                                                                           Ogłosił 5 min przerwy.

Po przewie: 

Głosowano w sprawie:
uwagi 1 do wyłożenia 1.. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (6)
Aneta Adamus, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

Głosowano w sprawie:
uwagi 2 do wyłożenia 1.. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (6)
Aneta Adamus, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

Głosowano w sprawie:
uwagi 3 do wyłożenia 1.. 
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Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Bogdan Sawicki, Piotr 
Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (3)
Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

Głosowano w sprawie:
uwagi 4 do wyłożenia 1.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (4)
Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

Głosowano w sprawie:
uwagi 1 do wyłożenia 2.. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (2)
Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

Głosowano w sprawie:
uwagi 2 do wyłożenia 2.. 
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Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (15)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Katarzyna Pazio, Bogdan Sawicki, Piotr 
Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (3)
Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

Głosowano w sprawie:
uwagi 3 do wyłożenia 2. . 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (2)
Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki

Głosowano w sprawie:
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rojon cmentarza przy Al. Niepodległości w 
Wołominie etap II;. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (16)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Agata Bochenek, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, 
Beata Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Katarzyna Pazio, Bogdan 
Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (2)
Janusz Mirowski, Wojciech Plichta
NIEOBECNI (3)
Ryszard Madziar, Krzysztof Rembelski, Paweł Rozbicki
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11. Informacje Burmistrza o pracy w okresie między sesjami;

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że radni dostali sprawozdanie Burmistrza z pracy pomiędzy sesjami. Poprosił radnych o 
zadawanie ewentualnych pytań do sprawozdania. 

12. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i wnioskach radnych;

                                                                          O godzinie 15:45 salę obrad opuściła radna Beata Gomse. 

13. Informacje Przewodniczącego Rady i sprawy bieżące;
- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Zanim udzieli  głosu  radnym ws sprawozdania  Burmistrza,  poinformował,  że  dnia  10 czerwca został
zaproszony wraz z panią Burmistrz na spotkanie z Prezydentem Polski w Muzeum w Sulejówku, gdzie 23
instytucjom, samorządom zostały wręczone tablice pamiątkowe. Było to dość ciekawe spotkanie w nowo
powstałym Muzeum, które jeszcze w całości nie zostało oddane do użytku. 

Dnia 9 czerwca odbyło się robocze spotkanie z przedstawicielami firmy, która buduje łącznik trasy S8.
Na spotkaniu pokazano teren, możliwości  objazdów. Okazało się, że największym problemem będzie
budowa ronda, ponieważ nie ma za bardzo dróg, które mogłyby służyć do objazdu, bo albo są bardzo
wąskie albo nie spełniają warunków technicznych aby mogły nimi jeździć większe samochody. Budowa
ruszy prawdopodobnie na koniec lata, ponieważ pozostało jeszcze uporządkowanie spraw związanych z
ekologią. 

Dnia 25 czerwca odbyło się spotkanie na prośbę Spółdzielni Budownictwa Mieszkaniowego, w którym
udział wzięli  Prezes Spółdzielni wraz z prawnikiem, ze strony Gminy była pani Sekretarz,  Naczelnik
Wydziału  ochrony  Środowiska,  naczelnik  Wydziału  Opłat  i  Podatków  Lokalnych  oraz  pan
Przewodniczący.  Przedstawiciele  Spółdzielni przedstawili  swoje uwagi dotyczące uchwały ws zmiany
metody naliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w zabudowie wielorodzinnej. Ze
strony gminy również zostały przedstawione uwagi  dotyczące dalszej  współpracy. Prezes Spółdzielni
poinformował,  ze  dotarło  do  niego  pismo  kilku  radnych,  z  którego  nie  był  zadowolony.  Pan
Przewodniczący uważna, że wszelkie uwagi, które mogą poprawić funkcjonowanie Spółdzielni są jak
najbardziej wskazane. Padła propozycja, aby Spółdzielnia podpisała umowę z MZO aby częstotliwość
odbioru odpadów gabarytowych była większa i to zostało już zrobione. Gmina zaoferowała swoją pomoc
przy  rozpowszechnianiu  materiałów  informacyjnych,  ale  też  w  sposób  zdecydowany  przedstawiciele
Gminy zwrócili uwagę na to, co powinno zostać wprowadzone jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami ze
strony Spółdzielni.

Dnia  29 czerwca odbyło się  spotkanie  z  przedstawicielami  PKP PLK. Było to  bardzo merytoryczne
spotkanie.  Przedstawiono koncepcje prac na terenie  Gminy Wołomin.  W najbliższym czasie  zostanie
zorganizowane spotkanie i przestawiona prezentacja związana z planem prac.

W  tzw.  międzyczasie  odbyło  się  spotkanie  z  Marszałkiem  Województwa  Mazowieckiego,  który
przyjechał  podpisać  umowę  o  przekazaniu  funduszy  na  budowę ul.  Rolnej.  Podczas  tego  spotkania
również były prowadzone rozmowy o wspólnych działaniach na drogach wojewódzkich.  Wiemy, że w
Sejmiku  Wojewódzkim  mamy  dwóch  przedstawicieli,  a  więc  interesy  naszego  rejonu  powinny  być
zabezpieczone.  Ze  strony  pana  Marszałka  padły  różne  deklaracje.  Obecnie  jesteśmy  na  etapie
przygotowania  dokumentacji  na  przedłużenie  drogi  nr  634  w  kierunku  Tłuszcza?  Powstała  także
dokumentacja na budowę ronda przy ul. Łukasiewicza i niedługo zostanie ogłoszony przetarg na budowę.

Pan Przewodniczący poprosił  radnych, jeżeli  potrzebują informacji  o tych inwestycjach,  aby pytali  w
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urzędzie, tak aby nie przekazywać mieszkańcom błędnych informacji. 

W  ubiegłą  sobotę  odbyło  się  uroczyste  poświęcenie  samochodu  zakupionego  z  tzw.  budżetu
obywatelskiego. Jest to lekki wóz, który został doposażony ze budżetu Gminy, jak wiadomo, który na
pewno usprawni działania OSP.

Zakończyły się zebrania sprawozdawcze we wszystkich OSP.          

Pan przewodniczący powiedział,że docierają do niego takie informacje, że sołtysi i przewodniczący rad
osiedlowych maja problem, żeby zwolnić się na sesje z pracy. Poprosił, żeby zgłaszać jeżeli rzeczywiście
są takie problemy, wtedy zostanie napisana oficjalna prośba do pracodawcy o umożliwienie udziału w
sesji.  

Jeżeli  chodzi  o  składane  przez  radnych  interpelacje  i  zapytania.  Są  one  w  trybie  ustawowym
przekazywane  do Burmistrza.  Niektóre  z  nich  się  powielają.  Jakiś  czas  temu kilkoro  radnych robiło
kontrolę w jednej ze spółek gminnych, dostali interesujące ich dokumenty, a po kilku dniach wpływa
interpelacja dotycząca tych samych tematów.   

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy

Przypomniała,że Urząd cały czas pracuje w rygorze sanitarnym i pisma, które do wpływaj są poddawane
kwarantannie, dlatego jest jeden dzień opóźnienia jeżeli chodzi o przyjmowane pisma. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Przypomniał,  że są sprawy, które nie będą przedmiotem dyskusji  na sesji.  Zwłaszcza jeżeli  chodzi  o
sprawy personalne związane z prawem pracy itp. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu

Powiedziała,  że  stara  się  skrupulatnie  pilnować  terminów odpowiedzi  na  interpelacje  czy  wnioski  o
informacje  publiczną.  Poprosiła  radnych  o  odrobinę  wyrozumiałości,  ze  względu  na  czas  wyborów
prezydenckich. Dnia 25 czerwca wpłynęły 22 pisma interpelacje i wnioski o informację publiczną.   

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Przewodniczącego

Zaapelował  do  radnych  o  przemyślane  składanie  interpelacji.  Podał  przykład  interpelacji  o  wydanie
protokołów  z  kontroli  technicznej  budynków  komunalnych.  Tego  będzie  100  może  200  kartek.
Zmarnowany papier i czas pracownika, który to musi przygotować. Poprosił radnych o składanie takich
zapytań i interpelacji, które pozwolą zrozumieć interesujący radnego temat, a nie służą tylko temu, żeby
umęczyć  pracowników  i  nic  z  nich  taj  naprawdę  nie  wynika.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  pracownicy  Urzędu  są  przygotowani,  że  takie  interpelacje  wpływają  i  niewiele  jest
tematów, które mogą ich zaskoczyć, tak pracownicy spółek już niekoniecznie. Dla nich jest to naprawdę
ciężka  praca  i  strach,  aby  tak  przygotować  odpowiedź,  żeby  usatysfakcjonować  pytającego.    

Przewodniczący Rady poprosił już o zadawanie pytań dotyczących sprawozdania Burmistrza z pracy 
pomiędzy sesjami.   
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W dyskusji wzięli udział:
- Robert Kobus- radny 

Zapytał o porozumienie związane z zarządzaniem częścią drogi wojewódzkiej nr 635, czy to chodzi o
odcinek na którym ma powstać chodnik pomiędzy duczkami a Starym Grabiem? Czy to porozumienie
dotyczy części drogi, która ma być przeznaczona pod budowę chodnika? 

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Odpowiedział,  że wg niego chodzi o budowę oświetlenia przy nowo projektowanym rondzie przy ul.
Łukasiewicza, Geodetów. 

- Robert Kobus- radny

Poprosił o przygotowanie ścisłej informacje ile pojazdów zostało zarejestrowanych ile wyrejestrowanych
jeżeli chodzi o rozliczenie podatku od środków transportowych i jak to się ma w stosunku do ubiegłego
roku. Czy ten transport się w gminie rozwija czy raczej firmy uciekają do gmin ościennych , w których
zdaniem radnego mają bardzie preferencyjne opłaty jeżeli chodzi o podatek od środków transportowych?

Radny powiedział, że ilość pism wpływających od radnych nie zgadza się z liczba pism publikowanych
na  BIP-ie.  Radny  poprosił  o  zwrócenie  uwagi,  żeby  interpelacji,  których  radni  składają  sporo,  były
publikowane na BIP-ie.  

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  interpelacje  są  publikowane  po  udzieleniu  odpowiedzi,  ponieważ  tak  jest  bardziej
czytelnie na stronie. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał  czy wiadomo kiedy rozpoczną się  prace przy budowie oświetlenia  na moście w Czarnej,  ul.
Gościniec i części ul. Mostowej? 

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Powiedział, że lada dzień będzie prawomocne pozwolenie. Jak tylko ono będzie, to zostanie ogłoszony
przetarg.

- Robert Kobus- radny

Zapytał dlaczego rozwiązano umowę z projektantem ul. Krymskiej w Leśniakowiźnie?

- Dariusz Szymanowski- Zasępca Burmistrza

Powiedział, że budowę tej drogi oprotestowali mieszkańcy Ossowa i Majdanu. Od samego początku była
negatywna opinia Inspektora Ruchu ze Starostwa, który nie akceptował projektu Gminy. Kilkukrotnie
bezskutecznie Gmina zwracała się o zmianę tego stanowiska. W związku z tym, nie było możliwości
kontynuowania tego, ponieważ lepiej zaprzestać działań na tym etapie, niż potem nie odebrać inwestycji.
Sprawa ta jest zawieszona. Być może w przyszłości nastąpią zmiany i do tematu powrócimy. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał jakie były uwagi co do tej negatywnej opinii Inspektora Ruchu?

- Dariusz Szymanowski- Zasępca Burmistrza

Odpowiedział, że o ile dobrze pamięta to nie zgadzał się on z kategorią drogi.
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- Robert Kobus- radny

Zapytał czy wyjaśnione są już wszystkie kwestie jeżeli chodzi o budowę ul. Kochanowskiego?

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Odpowiedział, że ZRID na budowę ul. Kochanowskiego jest już prawomocny.

- Robert Kobus- radny

Zapytał jakie są dalsze plany co do budynku przy ul. Wileńskiej 23?

- Dariusz Szymanowski- Zasępca Burmistrza

Odpowiedział, że budowa rozpocznie się jak tylko będą środki. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał czy postępowanie w sprawie planu remediacji terenu po oczyszczalni ścieków zostało wszczęte z
urzędu czy na wniosek właściciela i kto ujawnił zagrożenie środowiskowe?

- Dariusz Szymanowski- Zasępca Burmistrza

Powiedział,  że  chodziło  o  zagrożenie  środowiskowe.  Jeszcze  w  poprzedniej  kadencji  były  robione
badania  gruntu  przygotowując  teren  do  sprzedaży.  Okazało  się,  że  w  wierzchniej  warstwie  ok  20
centymetrowej  są  ślady  zanieczyszczeń.  Prawdopodobnie  jest  to  pozostałość  po  parkingu
samochodowym, który się tam znajdował. Warstwy głębokie ziemi są czyste. 

- Robert Kobus- radny

Poprosił o informacje dotyczące przedsięwzięcia „dostępność plus”. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powołanie zespołu zajmującego się tym zagadnieniem jest wymogiem nowej ustawy dotyczącej większej
dostępności dla osób z niepełnosprawnościami. W tym roku zostanie dokonana swego rodzaju diagnoza
gminnych  instytucji  i  stron  internetowych.  Zostanie  opracowany  plan  działań  i  przez  najbliższe  lata
zostaną  podjęte  działania  aby  zwiększyć  dostępność  zarówno  w  sferze  informacyjnej  jak  i
architektonicznej na terenie wszystkich instytucji publicznych należących do Gminy. 

- Karol Cudny (Ad Vocem)-  radny

Ustawa o dostępności nakazuje, aby strony internetowe były zgodne z wymaganiami WCAG21. Radny
zapytał  czy  zostały  już  podjęte  działania  aby  stronę  urzędową  a  także  strony  internetowe  instytucji
dostosować do obowiązujących wymagań. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  system  ten  jest  bardzo  wymagający  jeżeli  chodzi  o  kwestie  informatyczne  i
programistyczne. Główne prace będą związane z tą warstwą wizualną oraz na oprogramowaniu JAVA
SKRYPT.  Zadeklarował  również  pomoc  dla  jednostek  gminnych.  Kolejna  ważna  sprawa  to  jest
zarządzenie  treścią,  tzn  wszystkie  załączniki  muszą  być  zamieszczane  w takich  formatach,  aby były
czytelne dla osób z problemami ze wzrokiem. 

- Magdalena Zych- radna

Zapytała o tablet pozostawiony przez radnego Janusza Mirowskiego? 
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- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że komisyjnie tablet zostanie zabezpieczony. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza 

Odpowiedział na pytanie radnego Roberta Kobusa dotyczące OPS. 

7 osób oczekuje na umieszczenie w domach opieki społecznej z czego 5 osób na wniosek sadu. 

86 osób aktualnie przebywa w domach opieki społecznej.

66 dzieci jest umieszczonych w rodzinach zastępczych. 

6 dzieci jest umieszczonych w domach dziecka. 

75 osób korzysta z usług opiekuńczych. 

Zwiększenie planu finansowego wynika z konieczności wynika z konieczności zabezpieczenia środków
finansowych, które będą przeznaczone na:

-  odpłatności  za  pobyt  w  domach  opieki  społecznej  w  związku  ze  wzrostem  kosztów  utrzymania
pensjonariuszy  umieszczonych w domach pomocy społecznej  oraz planowanym zwiększeniem liczby
tych osób( chodzi o te 7 osób, które oczekują na umieszczenie w domach opieki społecznej),

- odpłatność za pobyt dzieci w rodzinach zastępczych  oraz domach dziecka w związku ze wzrostem
liczby dzieci  umieszczonych w rodzinach zastępczych i  domach dziecka  oraz wzrostem kosztów ich
utrzymania,

- zakupem większej liczby godzin usług opiekuńczych dla klientów OPS świadczonych w miejscach ich
zamieszkania.    

                                                                         Salę obrad opuścił radny Bogdan Sawicki

- Piotr Sikorski- radny

Zapytał kiedy ruszają naprawy nawierzchni asfaltowych oraz koszenie rowów?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że prace te już ruszyły. 

- Piotr Sikorski- radny

Odniósł się do spotkania z PKP PLK. Radny zgłosił potrzebę budowy przejścia podziemnego wzdłuż ul
Piłsudskiego. PKP nie jest na nie. Zapytał do kiedy PKP ma przedstawić swoje plany. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że rozmowy z PKP trwają. Podkreślił, że to PKP jest inwestorem. Oczywiście Gmina może
zgłaszać swoje pomysły i prośby, ale czy zostaną one uwzględnione, tego na razie nie wiadomo. Odbyło
się już kilka spotkań i jest szansa, że na początku września zapadną jakieś konkretne decyzje. 

- Piotr Sikorski- radny

Dodał, że rozmowy są bardzo rzeczowe i i co warte podkreślenia PKP nie mówi nie na propozycje ze
strony Gminy. Powiedział także, że w poprzedniej kadencji były naciski żeby budować te przejścia ze
środków  gminnych,  ale  wcale  nie  jest  powiedziane,  że  nie  zostaną  one  sfinansowane  przez  PKO.
Oczywiście w dłuższej perspektywie czasowej.   
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- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Dodał,  że  mowa  tu  i  PKP  PLK  S.A.,  która  zajmuje  się  przewozami  i  infrastrukturą  a  nie  PKP
Nieruchomości. 

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Powiedział, że rozmowy, które dotychczas się odbyły, dotyczyły tylko koncepcji. Natomiast konkretne
uzgodnienia z różnymi spółkami PKP, to jest jeszcze bardzo daleka droga. Póki co jesteśmy na etapie, że
we wrześniu zostanie przedstawiona koncepcja, która w każdej chwili może ulec zmianie. 

- Piotr Sikorski- radny

Zapytał czy w związku z opadami deszczu będzie kontynuowanie koszenie traw?

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział, że koszenie traw będzie kontynuowane. 

- Piotr Sikorski- radny

Zapytał czy zmiana godzin pracy Straży Miejskiej od godziny 7:00 do 23:00 będzie na stałe, czy tylko na
okres wakacyjny?

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że na razie na okres wakacyjny, ale cały czas sytuacja jest monitorowana, analizowane są
potrzeby mieszkańców. 

- Piotr Sikorski- radny

Zwrócił uwagę na koszty jakie poniosła Gmina do tej pory jeżeli chodzi o walkę z COVID-19. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała, czy dezynfekcja przestrzeni publicznej była przeprowadzana po 15 czerwca? 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że z różnych przyczyn po 15 czerwca dezynfekcja nie była przeprowadzana cyklicznie, ale
była. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała czy koszenie rowów będzie przeprowadzone w tym roku tylko raz czy przewidziane są dwa
koszenia? Jaki czas ma wykonawca na wykonanie takiego koszenia?

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Odpowiedział,  że  planowane jest  jedno koszenia,  ale  jeżeli  będzie  taka potrzeba,  to umowa zostanie
aneksowana i będzie drugie koszenie. Czas, w jakim powinno być wykonane koszenie to 3 tygodnie. 

- Agnieszka Koza- radna

Zapytała  czy  gmina  ma  pomysł  jak  wykorzysta  środki  –  ok  3,5  mln  złotych  z  Rządowej  Tarczy
Antykryzysowej dla Samorządów.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że póki co nie ma żadnych potwierdzonych informacji, że te środki dostaniemy, dlatego z
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pomysłami na ich wydawanie wstrzymamy się do oficjalnych decyzji. 

- Edyta Babicka- radna

Powiedziała, że w sprawozdaniu zabrakło jej  informacji o parkingu „parkuj i jedź” w Lipinkach.

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Powiedział, że przetarg był w formule „projektuj i buduj”. Jego zdaniem ta formuła jest najlepsza. Jednak
miało  miejsce odwołanie.  Postępowanie przetargowe musiało zostać umorzone.  W tzw. międzyczasie
wpływały wnioski o rozdzielenie fazy projektowej od wykonania. Wszystko to wiąże się z terminami.
Póki  co  nie  ma jeszcze  decyzji  z  jednostki  nadzorującej  czy ponowny przetarg  ma być  w tej  samej
formule czy może innej. 

- Edyta Babicka- radna

Czy budowa ul  Krańcowej  w Lipinkach jest  prowadzona na  mocy porozumienia  Gminy Wołomin  z
Gminą Klembów. Jak wygląda kwestia ZRID. 

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Powiedział, że sprawdzi czy ten ZRID już jest.

- Edyta babicka- radna 

Powiedziała, że ostatnio była robiona nakładka nawierzchni na ul. Słonecznej w Lipinkach. W związku z
tym  nastąpiła  zmiana  organizacji  ruchu,  w  wyniku  której   powstało  skrzyżowanie  równorzędne  na
krzyżowaniu ul. Słonecznej i Klonowej. Radna uważa, że skrzyżowanie to jest bardzo słabo oznakowane.
Pomimo, że zmiana organizacji ruchu nastąpiła 1,5 roku temu wciąż zdarzają się tam wypadki.  Radna
poprosiła, aby się temu skrzyżowaniu przyjrzeć i np. zrobić tam skrzyżowanie wyniesione. Ta ulica przez
40 lat była ulica główną  i Rada Sołecka i mieszkańcy uważają, że połowa z tych przypadków są to
wymuszenia pierwszeństwa.

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Powiedział,że w najbliższych dniach wybiera się w teren z Burmistrzem i zobowiązał się, że to miejsce
również odwiedzą i zorientują się jaka jest sytuacja.  

- Robert Kobus- radny

Poprosił o podanie szczegółów Komitetu Bitwy Warszawskiej 1920.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że  w chwili  obecnej  Gmina jest  w kontakcie  z  innymi samorządami.  Plany były bardzo
ambitne,  ale niestety pandemia je skomplikowała.  Na ten moment jest plan aby samorządy podpisały
wspólną deklarację,  zebrać plan wszystkich uroczystości  na ich terenie  i  przedstawić wspólną ofertę.
Panujące obostrzenia powodują, że z wieloma inicjatywami nie można wyjść w plener, dlatego trwają
prace, aby tę ofertę dostosować do panujących warunków.    

- Robert Kobus (Ad Vocem)-

Poprosił o przesłani listy samorządów, które przystąpią do tego Komitetu.

- Robert Kobus- radny

Zapytał na kiedy jest planowane wyłożenie planu zagospodarowania przestrzennego dla części Czarnej,
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Wołomina i Helenowa. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że nie jest w stanie teraz podać daty. Zobowiązał się przesłać informacje.

- Robert Kobus- radny

Zapytał  czy  gmina  posiada  informacje  ile  jest  na  jej  terenie  aktywnych  gospodarstw  prowadzących
hodowlę trzody chlewnej? 

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy

Powiedziała, że nie jest wstanie odpowiedzieć na to pytanie. Ale jak wiadomo przygotowujemy się do
powszechnego spisu rolnego i po jego przeprowadzeniu będzie ta liczba podana. 

- Robert Kobus- radny

Czy na trasie budowanego ciągu pieszo-rowerowego w ul. Kolejowej występują jakiekolwiek kolizje z
siecią ciepłowniczą. 

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Odpowiedział, że ani wykonawca ani inspektor nie zgłaszali takich kolizji. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał kto jest odbiorcą odpadów niesegregowanych o kodzie 200301 z wołomińskiego MZO oraz jaka
ilość odpadów trafiła na składowisko w Starych Lipinach? 

Pytania zanotowano. Odpowiedź zostanie udzielona w późniejszym terminie.

- Robert Kobus- radny

Powiedział,  że Pani Burmistrz  zwróciła  się do spółdzielni  mieszkaniowych w sprawie łagodniejszego
traktowania najemców w związku z koronawirusem. Radny zapytał czy wpłynęła jakakolwiek odpowiedź
od zarządów spółdzielni?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział,  że  o  ile  się  orientuje  to  nie  wpłynęła  żadna  odpowiedź,  ale  być  może  wpłynęła  ona
bezpośrednio do naczelnika i on o tym nie wie. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że w kwietniu miał przyjemność rozmawiać z Prezesem Spółdzielni Gwarek i powiedział on,
że toczą się rozmowy z przedsiębiorcami i co ważne ta inicjatywa została przez niego podjęta jeszcze
przed wydaniem zarządzenia. 

- Robert Kobus- radny

Czy zostały  wykonane badania wody rzeki  Czarnej  po tym, jak kilkukrotnie  były zgłaszane  wycieki
zanieczyszczeń i jakie są wyniki?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że z Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego otrzymał informację, że nie było
tam żadnych szkodliwych substancji i miała być przeprowadzona jeszcze jedna kontrola.  

                                                                                                                                                                      42



- Robert Kobus- radny

Powiedział, że nie wie na ile to jest informacja potwierdzona, ale zmienił się właściciel terenu po byłej
NAFCIE. Czy Gmina posiada informacje czy nowy właściciel zwracał się o pozwolenie na gromadzenie
lub przetwarzanie odpadów na tym terenie?

- Robert Kobus- radny

Poprosił  o  informacje  na  temat  prac  Społecznego  Komitetu  Monitorującego.  Czy ten  Komitet  nadal
działa?

- Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy

Powiedziała,  że  przygotuje  dla  radnego  taką  informację.  Komitet  działa,  jego  członkowie  mają
upoważnienie aby dokonywać ewentualnych kontroli, jeżeli są niepokojące sygnały od mieszkańców. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał o naprawę ogrodzenia od strony lasu terenu przy Liceum Ogólnokształcącym na Sasina, którą
obiecał Burmistrz Szymanowski?

                                                                        Salę obrad opuścił radny Kazimierz Tarapata

- Dariusz Szymanowski-  Zastępca Burmistrza

Powiedział, że absolutnie nic takiego nie obiecywał. Owszem rozmawiał na ten temat,ale to jest kwestia
dyrektora szkoły. 

- Robert Kobus- radny

Obiecał na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa, że nie będzie już tego tematu poruszał, ale zwrócił się
do Burmistrza Dariusz Szymanowskiego w kwestii pasa drogowego w ul. Sasina. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że chodzi o teren, który deweloper zagrodził. Jest spór o to, czy pas o szerokości niecałego
metra od strony chodnika czy to jest pas drogowy czy nie. Gdyby przyjąć, że jest to pas drogowy, to
opłata za zajęcie pasa drogowego jest bardzo wysoka. A jeżeli potrakujemy to jako trawnik, to opłaty są
dużo niższe. 

Wyjaśnił, że jedynym przypadkiem, kiedy mamy ustalone linie pasa drogowego, to jest przypadek gdzie
została wydana decyzja ZRID dla budowy drogi, ponieważ te nowe decyzje są zgodne z wytycznymi
standardów projektowania dróg. Definicja pasa drogowego to grunt wydzielony liniami granicznymi. Są
w nim zlokalizowane: droga oraz obiekty budowlane i urządzenia techniczne związane z prowadzeniem,
zabezpieczeniem i obsługą ruchu a także urządzenia związane z potrzebami zarządzania drogą.  Żeby
można było mówić o pasie drogowym to musi być jezdnia,  elementy związane z obsługą drogi, np. rowy
przydrożne.  Kiedy  realizujemy  nową  inwestycję,  jest  ZRID,  nie  ma  wątpliwości.  Wszystkie  inne
przypadki to stany zastane. Oczywiście jest tu trudność w zdefiniowaniu tego pasa drogowego. W ocenie
Gminy  nie  jest  to  pas  drogowy.  Poprzedni  naczelnik,  który  jest  drogowcem  miał  wątpliwość  jak
rozpatrzyć ten wniosek. Uznał, że nie jest to pas drogowy i przekazał wniosek do Wydziału Geodezji i
Gospodarki,  aby  zawrzeć  umowę  dzierżawy.  Obecny  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej
podziela stanowisko swojego poprzednika. 
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Zajęcie pasa drogowego polega na zablokowaniu pewnej części drogi czy elementów do niej należących
w celu przeprowadzenia jakichś robót. Opłaty za takie zajęcie są wysokie ze względu na to, żeby takie
zajęcie  trwało  jak  najkrócej…  Jako,  że  nie  ma  tam żadnych  urządzeń,  nie  przeszkadza  to  w  ruchu
drogowym, teren ten został potraktowany jako zwykły trawnik. 

- Robert Kobus- radny

Zapytał dlaczego ta działka w dokumentacji geodezyjnej figuruje jako droga?                                             

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Ponieważ są błędy w ewidencji  gruntów. Podał przykład części swojej działki gdzie rośnie las, który
również w ewidencji geodezyjnej figuruje jako droga, za co naliczane są wyższe podatki.  

- Robert Kobus- radny

Zapytał czy to znaczy, że słupy, które stoją na tej działce i wzdłuż ul. Sasina nie znajdują się w pasie
drogowym? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że słupy telekomunikacyjne nie, a słupy elektryczne po drugiej stronie tak. 

Słupy  telekomunikacyjne  nie  są  związane  z  obsługą  ruchu  drogowego.  Kiedy  znajdują  się  w  pasie
drogowym, to naliczana jest opłata za jego zajęcie. Jeżeli słupy elektryczno- oświetleniowe stałyby na tej
działce i służyły do oświetlenia chodnika to byłby to pas drogowy.  

- Agata Bochenek- radna

Zapytała  czy został  wyłoniony wykonawca i  kiedy zacznie  malowanie  poziomego oznakowania dróg
gminnych. 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Wykonawca nie został jeszcze wyłoniony, ale procedura jest już przygotowana.

- Agata Bochenek- radna

Zapytała o budowę drogi nr 634, co to znaczy, że MZDW oczekuje na deklaracje kwotowa od Gminy?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że taka deklaracja została już przesłana. Po konsultacja z panią Skarbnik i z panią Burmistrz
zapadła  decyzja,  że  Gmina  na  te  inwestycje  przeznaczy  500  tys.  złotych  z  czego  200  tys.  będzie
przeznaczone na oświetlenie a 300 tys. na dokumentację projektową. Zapewne koszty będą wyższe, ale to
są wartości podane do zawarcia porozumienia. MZDW ma zabezpieczone środki w WPF-ie. Pierwsze
trzy lata  to będzie realizacja  tego projektu,  a potem nastąpi  realizacja  tzw.  łącznika  od stacji  BP do
Duczek.  

- Agata Bochenek- radna

Zapytała czy Gmina Wołomin dostała jakiekolwiek środki finansowe ze środków rządowych na walkę z
przeciwdziałanie COVID-19? 

- Łukasz Marek – Zastępca Burmistrza

Powiedział,  że Gmina Wołomin do tej pory wydała na walkę z pandemią kwotę 328 tysięcy złotych.
Jeżeli dodamy do tego środki jednostek organizacyjnych Gminy to kwota ta wzrasta do 390 tys. Jeżeli
chodzi wsparcie finansowe to nie było takiego. Jeżeli chodzi o wsparcie materiałowe, to Gmina otrzymała
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kilka palet płynu dezynfekującego od Wojewody Mazowieckiego, a od Marszałka Województwa sprzęt,
który został przekazany bezpośrednio jednostkom OSP. 

- Aneta Adamus- radna

Poruszyła sprawę placów zabaw zwłaszcza przy ul. Wiosennej, tj.  Sławkowy Park Rozrywki. Zapytała
jakie  są  postanowienia  odnośnie  monitoringu,  który  miał  być  założony  na  tym  placu  zabaw  oraz
doświetlenia. Miało być zorganizowane spotkanie w tej sprawie.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że dewastacja placu zabaw to nie jest kwestia tylko tego jednego palcu, ale tak naprawdę
wszystkich  pozostałych.  Niestety  dość  często  wpływają  informacje  o  niewłaściwym  zachowaniu
młodzieży. Montaż monitoringu to jedna rzecz, a nad kwestią bezpieczeństwa w tych miejscach należy
się wspólnie zastanowić.

- Łukasz Marek- Zasępca Burmistrza

Odbyło się spotkanie robocze na terenie tego placu zabaw. W pierwszej kolejności będzie realizowany
montaż oświetlenia, natomiast kwestia monitoringu została skonsultowana ze Strażą Miejską. Niestety
jedyny słup, który się tam znajduje nie należy do Gminy, dlatego trzeba będzie wystąpić o zgodę na
montaż kamery. Dodatkowo nie ma tam światłowodu i jeżeli chcemy tę kamerę wpiąć w gminną sieć
monitoringu, podejmujemy działania, aby taki światłowód wynająć. 

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Powiedział, że trwają prace przy montażu słupa, na którym będzie zamontowane oświetlenie. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  odbyło  się  takie  spotkanie,  na  którym prowadzone  były  rozmowy  właśnie  na  temat
wykorzystania najbliższego słupa, aby to oświetlenie mogło tam zostać zamontowane. Przewodniczący
uważa,  że  jeżeli  z  monitoringiem uda  się  wejść  w  sieć  światłowodową firmy  zewnętrznej,  to  takie
rozwiązania będzie można wykorzystać w innych miejscach, ponieważ dewastacje zdarzają się właściwie
na wszystkich placach zabaw. 

- Aneta Adamus- radna

Powiedziała, że mimo tego co usłyszała, to nadal nie ma żadnych konkretów jak choćby data, kiedy to
wszystko  zostanie  uruchomione.  Pierwsze  rozmowy,  że  ten  monitoring  jest  tam  potrzebny  były
prowadzone w chwili powstania tego placu zabaw.  Tak samo pierwsze dewastacje zdarzyły się tam zaraz
po jego otwarciu. Radna powiedziała, że batalie w tej sprawie toczy już od roku i dziś słysząc odpowiedź,
że trzeba się tym zająć, jest to dokładnie ta sama odpowiedź co rok temu. Nie wie w związku z tym, co
odpowiedzieć mieszkańcom. Którzy są mocno zaniepokojeni dewastacją, która się tam dzieje, libacjami,
które  tam odchodzą  właściwie  w  każdy  wieczór.  Tam nie  przebywają  dorośli.  Robi  to  wołomińska
młodzież,  która  pozostawia  po  sobie  bałagan w postaci  puszek po piwie,  butelek,  niedopałków oraz
niszczy nasze wspólne dobro. Mieszkańcy, którzy mieszkają w pobliżu są bardzo zaniepokojeni, utrudnia
im to życie, ale przede wszystkim mają poczucie niszczenia wspólnego dobra.  Radna poprosiła, aby na
następną sesję były już podane konkretne terminy. 

Kolejna kwestia poruszona przez radną to jest okres gwarancji urządzeń, które znajdują się na tym placu
zabaw.

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Powiedział,  że  do końca  tygodnia  będzie  zamontowane  oświetlenie.  Co do gwarancji  na urządzenia,
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niestety są one już po okresie gwarancji.  

- Aneta Adamus- radna

Powiedziała, że dla niej jest to sprawa patowa, ponieważ po otwarciu tego placu zabaw informowała w
Urzędzie o wszystkich nieprawidłowościach jakie miały tam miejsce, tj. o rdzewiejących urządzeniach,  o
stole, na którym były naklejone naklejki, po usunięciu których okazało się, że to jakieś chińskie znaki.
Była osoba z Urzędu, która to wszystko bardzo dokładnie udokumentowała i miała powiadomić osobę,
która te urządzenia montowała. Urzędniczka uspokajała, że wszystko jest w terminie. Radna zastanawia
się, kto w takim razie będzie płacił za naprawę tych wszystkich urządzeń. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że sprawdzi wszystkie informacje, które przekazała radna i podejmie decyzję. 

- Aneta Adamus- radna

Dodała,  że  znajdują  się  tam  urządzenia,  które  zagrażają  bezpieczeństwu.  Jest  tam  huśtawka,  której
wadliwość radna zgłaszała w zeszłym roku. Wtedy też jej stan został udokumentowany przez pracownika
WGK. Bardzo dużo jest urządzeń, które były po prostu złej jakości. W tej chwili zaczynają się wakacje,
czas kiedy dzieci po zamknięciu w domach z powodu pandemii chcą spędzać na powietrzu i nie mogą
korzystać z dostępnych na placu zabaw urządzeń, bo wymagają one naprawy albo konserwacji. Ponad to
nie może być tak, że przez grupę dzieci,  które dewastują to miejsce inne nie mogą z tego korzystać.
Jeszcze raz poprosiła, aby na tym placu pojawiła się jeszcze jedna komisja, która oceni stan urządzeń.
Radna chętnie  weźmie udział  w takim spotkaniu i  jeszcze raz pokaże usterki.  Radna powiedziała,  że
konsekwencje  służbowe  powinny  ponieść  osoby  odpowiedzialne  za  ten  stan  rzeczy,  ponieważ  nie
wyobraża  sobie,  aby  Gmina  miała  ponieść  koszty  naprawy  tych  urządzeń,  ponieważ  przez
niedopilnowanie terminów nie zostały one naprawione w okresie gwarancji.     

Ok 10 czerwca radna informował, że na mniejszym placu przy ul. Żółkiewskiego jest w bardzo złym
stanie  mocowanie  huśtawki  tzw.  bocianie  gniazdo,  z  której  głównie  korzystają  mniejsze  dzieci.
Mieszkańcy prosili o interwencję w tej sprawie. Radna zapytała czy był ktoś z Urzędu na tym placu, aby
sprawdzić stan techniczny zamontowanych tam urządzeń.  

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Podziękował radnej za te zgłoszenia.  Powiedział,  że był robiony przegląd pod kątem bezpieczeństwa
urządzeń i  były zlecane naprawy. W związku z tym, dlatego też trzeba zweryfikować czy usterki,  o
których mówiła radna były ujęte w zleceniu naprawy czy może po prostu zostało źle naprawione.   

- Leszek Boruc- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej

Powiedział, że osobiście zlecał wykonanie niezbędnych napraw na placach zabaw, o których wspomniała
radna Aneta Adamus. Jest zaskoczony, że te naprawy nie zostały wykonane. Zobowiązał się, że jeszcze
raz wszystko dokładnie sprawdzi.  

- Aneta Adamus- radna

Powiedziała, że ona nie twierdzi, że to nie zostało zrobione, tylko pyta czy było zrobione i czy przy okazji
naprawy zgłoszonej usterki również inne urządzenia zostały sprawdzone? Ma pytania od mieszkańców
czy jest to już sprawdzeniu i ewentualnych naprawach, ponieważ nie odczuli momentu naprawy, tzn. plac
nie był zamknięty, naprawiane urządzenia nie były oznakowane itp. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że to nie Gmina robi te przeglądy, tylko są one zlecane firmom zewnętrznym z odpowiednimi

                                                                                                                                                                      46



uprawnieniami. Zadeklarował, że z Naczelnikiem WGK pojedzie i sprawdzi osobiście czy te naprawy
zostały wykonane. 

- Aneta Adamus- radna

Poprosiła o możliwość uczestnictwa w tym spotkaniu.   

- Robert Kobus- radny

Zapytał czy gwarancja na znajdujące się urządzenia na tzw. pump tracku przy ul. Sasina i Lwowskiej już
się skończyła? Zdaniem radnego stan tego obiektu nie jest  wynikiem dewastacji,  tylko słabej  jakości
urządzeń, które podczas użytkowania uległy zniszczeniu. 

- Piotr Sikorski- radny

Powiedział,  że  obiekt  powstał  w  ramach  Budżetu  Obywatelskiego,  więc  wyliczenia  środków
wnioskodawcy mocno  ograniczają,  po  to  aby to  zrobić.  Tak  było  w przypadku boiska  w Majdanie.
Powiedział także, że jeżeli chodzi o poprawę bezpieczeństwa na placach zabaw to oczywiście potrzebny
jest monitoring, wydłużenie pracy Straży Miejskiej oraz montaż oświetlenia. Radny zastanawia się czy
nie udałoby się tego zrobić przy pomocy radiowego przenośnego monitoringu, tak aby zminimalizować
koszty, ponieważ sprawa dewastacji dotyczy właściwie wszystkich placów zabaw na terenie Gminy.

Radny dodał jeszcze odnośnie ogrodzenia terenu liceum przy ul. Sasina, że był obecny na spotkaniu z
właścicielem terenu graniczącego z terem szkoły. Potwierdził, że pan Burmistrz nic nie obiecywał jeżeli
chodzi o finanse, a jedynie powiedział,  że pomoże w mediacjach pomiędzy nim a dyrektorem szkoły.
Główny problem związany z tym ogrodzeniem, to jest kwestia finansów. Właściciel terenu graniczącego
ze szkołą jest w stanie ponieść cześć kosztów. Urząd Miasta nie jest stroną w tej sprawie tylko szkoła. Na
pewno należy wrócić do tego tematu i być może ze strony Urzędu zaproponować pomoc w postaci siły
roboczej.  Poprosił  Naczelnika  WGK  o  zajęcie  się  tą  sprawą  jeżeli  dyrektor  szkoły  znajdzie  na  to
fundusze. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że zarówno place zabaw jak i boiska są dewastowane przez młodzież. Radny pyta gdzie są w
takim razie ich rodzice? Owszem są miejsca, że brakuje oświetlenia czy monitoringu, ale są też takie, na
których jest doskonały monitoring i osoby dewastujące można zidentyfikować. Gdyby konsekwencje za
racji  zniszczonego  mienia  ponieśli  rodzice,  to  pewnie  bardziej  zaczęliby  się  interesować co  robią  w
wolnym czasie ich pociechy. 

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego

Podziękowała  Burmistrzowi  i  pracownikom za  uprzątniecie  placów zabaw,  za  ich  przygotowanie  do
użytku po tym zamknięciu. Radna zwracała się jakiś czas temu o wykonanie tabliczki na placu zabawa
przy ul. Miłej w Duczkach a dokładnie Skwerze Zofii i Jana Mucharskich. Zapytała z czym są związane
problemy, że takiej tabliczki nie można powiesić na tym placu zabaw?

Drugą  sprawą  poruszaną  przez  radną  była  naprawa  czy  też  budowa  kostki  przy  Zespole  Szkolno-
Przedszkolnym w Duczkach.  To również zgłaszała  kilkukrotnie.  Na początku była mowa o naprawie
wylanego tam betonu, ale po głębszej analizie okazało się, że naprawa nie przyniesie pożądanego efektu i
może warto wymienić tę nawierzchnię na kostkę. Pani dyrektor robiła rozeznanie ile to może kosztować i
miała je przesłać do Urzędu. Radna chciała wiedzieć czy te wyliczenia zostały przesłane i jakie są plany z
tym związane. Są wakacje i jest to dobry czas na takie prace. 

Kolejna kwestia to prośba o nasadzenia roślin i krzewów przy parkingu, którego budowa właśnie dobiega
końca przy ul. Przytorowej w Duczkach. Z racji budowy zostały wycięte wszystkie znajdujące się tam
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drzewa. Teren ten wygląda bardzo smutno. Radna przesłała taką prośbę do Urzędu i nie otrzymała żadnej
odpowiedzi. 

Na koniec swojej wypowiedzi dodała, że mimo iż realizacja Społecznych Wniosków do budżetu Gminy 
została przełożona, to zostało zlecone wykonanie dokumentacji projektowo kosztorysowej na budowę 
placów zabaw w Starym Grabiu, Czarnej, Zagościńcu. Radna cieszy się z tego powodu i dziękuje za te 
decyzje. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Poprosił o przesłanie treści, która ma być zamieszczona na tabliczce o której wspomniała radna i zostanie
ona zrobiona w ramach WGK. Co do naprawy chodnika jest ogłoszony przetarg, ale jeszcze dokładnie
wszystko sprawdzi i poinformuje jak to wygląda, ponieważ bezpieczeństwo jest najważniejsze.

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Jeżeli chodzi o nasadzenia, wszystkie takie kwestie Gmina musi uzgadniać z PKP, ponieważ jest to teren
kolejowy. Zaproponował, aby z tym zaczekać do całkowitego zakończenia inwestycji. 

- Aneta Adamus (Ad Vocem)- radna

Wróciła  do  tematu  placów  zabaw  i  powiedziała,  że  jakiś  czas  temu  ten  temat  był  poruszony  na
posiedzeniu  komisji  i  wtedy  też  radna  dowiedziała  się,  że  plac  zabaw  w  Duczkach  jest  po  prostu
zamykany  wieczorem.  Radna  stwierdziła,  że  być  może  jest  to  jakieś  rozwiązanie  jeżeli  chodzi  o
zapanowanie nad aktami wandalizmu, do których zwykle dochodzi wieczorami. Być może powinna się
tam znaleźć informacja,  że przebywanie na placu zabaw po zamknięciu jest zabronione.  Radna zdaje
sobie sprawę, że w takie przedsięwzięcie trzeba by kogoś zaangażować. Być może trzeba spytać w radach
osiedlowych czy nie można by liczyć na pomoc w tym zakresie. Radna uważa, że to mogłoby ograniczyć
dostęp młodzieży, która dokonuje ataków wandalizmu do korzystania tego placu zabaw.

- Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego Rady

Potwierdziła informację, że plac w Duczkach jest przede wszystkim ogrodzony i rzeczywiście co rano
otwierany i co wieczór zamykany przez jej męża, który robi to społecznie. Radna uważa, że to bardzo
ograniczyło możliwość dewastacji. Jest tam jeszcze problem hałasu, ale plac zabaw jesienią i zimą jest
otwarty krócej, natomiast latem godziny są wydłużone. 

- Agnieszka Koza- radna

Powiedziała, że w sprawozdaniu jest zawarta informacja, że została już zakończona budowa ul. Długie. 2
kwietnia był odbiór. W listopadzie, podczas cząstkowego odbioru był sporządzony protokół, w którym
było  napisane,  że  w dwóch miejscach  gdzie  są  rowy melioracyjne,  miały  być wybudowane barierki
ochronne. Tych barierek nie ma. Radna zapytała dlaczego?

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji

Powiedział,  że  nie  wiedział  o  tym  zapisie.  Inżynier  ruchu,  który  akceptował  wprowadzana  tam
organizacje ruchu nie wskazał, że takie barierki powinny tam być. Zobowiązał się, że sprawdzi, dlaczego
te barierki nie zostały uwzględnione. 

- Magdalena Zych- radna

Na poprzednim posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa podjęła temat zdarzenia, które miało miejsce na ul.
Łukasiewicza.  Odpowiedź była tylko cząstkowa. Mieszkańcy są nadal zaniepokojeni tym zdarzeniem.
Radna  prosiła,  żeby  na  posiedzeniu  Komisji  pojawiła  się  osoba,  która  mogłaby  od  strony  zakładu
mogłaby coś więcej powiedzieć na ten temat.  Medialnie wszędzie jest cisza. Zapytała czy do Urzędu
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wpłynęła jakaś informacja od firmy wyjaśniająca całe to zdarzenie, czy zostały pobrane próbki, czy nie
doszło do jakiegoś przecieku. Mieszkańcy się o to denerwują mocno. Radna liczyła, że na posiedzeniu
Komisji  Bezpieczeństwa  pojawi  się  ktoś,  kto  wszystko  wyjaśni,  tak  aby  można  było  mieszkańcom
przekazać pewną informację. W dalszym ciągu gdzieś tam te pytania wiszą, a radni bardziej martwią się
rzeczką niż bardziej  niebezpiecznymi sprawami.  Mieszkańcy blisko zamieszkują i  się mocno stresują
tym, co się wydarzyło. Wiadomo, że to jest zakład chemiczny i rożne rzeczy ludzie mogą myśleć. A
informacji na ten temat nie ma.   

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział, że pomimo zaproszenia na Komisję Bezpieczeństwa nikt z zakładu się nie zjawił i do tej pory
nie wpłynęło żadne pismo wyjaśniające. Zaproponował, że ponowi zaproszenie jeżeli radna uważa, że to
jest potrzebne.

- Magdalen Zych- radna

Odpowiedziała, że takie zaproszenie jest zasadne, ponieważ mieszkańcom należą się informacje co tak
naprawdę się tam wydarzyło i czy mogą się czuć bezpieczni. 

- Marek górski – Przewodniczący Rady

Zastanawiał się czy nie było żadnych wzmianek na ten temat w prasie? 

- Magdalena Zych- radna

Odpowiedziała, że nie było. Powiedział, że jeżeli chodzi o tak ważne sprawy nasze lokalne media mają to
po prostu gdzieś. Jeżeli chodzi o jakieś inne wymyślone historie, to jak wiemy nasz naczelny dziennik
„pudelkowy” Wieści jak zwykle jest na wysokości zadania, a jeśli chodzi o sprawy bardzo ważne dla nas
mieszkańców to jest cisza. 

- Piotr Sikorski- radny

Powiedział, że na kolejną komisję może ponownie zaprosić przedstawiciela firmy. Albo zaproponował
aby radni wystosowali pismo, w którym zawarte zostaną interesujące ich pytania. 

Radny wrócił jeszcze do tematu placów zabaw i propozycji ich zamykania na noc, mówiąc, że pomysł
jest  dobry,  ale  pozostaje  kwestia  wysokości  ogrodzenia,  ponieważ  są  takie  place  zabaw,  które  są
ogrodzone tylko niskim płotkiem i samo zamknięcie niewiele pomoże. Radny zaproponował, że może
należy zmienić regulamin placu zabaw i zawrzeć tam zapis, że po godzinie 22:00 nikt nie ma prawa tam
przebywać,  jeżeli  jest  to  zgodne  z  prawem  oczywiście.     

- Magdalena Zych (Ad Vocem)-radna 

Powiedziała, że zaproszenie firmy powinno zostać ponowione a dopiero ewentualnie, kiedy nikt na to
zaproszenie nie odpowie, to wysłać oficjalne pismo, ponieważ mieszkańcom należą się wyjaśnienia.

- Edyta Babicka (Ad Vocem)- radna

Zwróciła uwagę na różnicę pomiędzy spółkami miejskimi z którymi Urząd współpracuje, a działaniem
prywatnej firmy. Prezes spółki miejskiej po awarii od razu reaguje, tłumaczy co się wydarzyło. Zdarzenie
o którym mowa nie było błahe. Prezes spółki miejskiej, przychodzi, tłumaczy się , kiedy wypływa zielona
woda,  wypływa  coś  do  rzeki  Czarnej.  Tu  mamy  wybuch,  okoliczni  mieszkańcy  telefonują,  są
zdezorientowani, bo z jednej strony w mediach społecznościowych pojawiają się informacje, że to błahy
wybuch  i  sytuacja  została  opanowana.  Z  drugiej  strony  okazuje  się,  że  nie  było  to  wcale  błahe
wydarzenie. Firma znajduje się blisko centrum handlowego i wypadałoby jej przedstawicielom przyjść i
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porozmawiać o zaistniałej sytuacji. Nie chodzi tu absolutnie o tłumaczenie się z tego co się wydarzyło,
ale przekazanie jakichkolwiek informacji na ten temat.

- Karol Cudny- radny 

Wie od właściciela firmy, która wygrała przetarg na aktualizacje koncepcji funkcjonalno-użytkowej oraz
Muzeum  Bitwy  Warszawskiej,  że  wywiązał  się  on  z  terminów  umownych  i  złożył  do  Wojewody
Mazowieckiego wniosek o pozwolenie na budowę. Kolejny ruch należy do inwestora czyli do Muzeum
Wojska Polskiego. Czy zostały podjęte działania ze strony Muzeum Wojska Polskiego i czy jest szansa,
że budowa Muzeum Bitwy Warszawskiej- już wiadomo, że się nie skończy na 100. rocznice Bitwy, ale
może chociaż zacznie?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Odpowiedział, że Muzeum Wojska Polskiego zwróciło się jedynie z wnioskiem, czy ta inwestycja ma
zapewniony dostęp do drogi publicznej. Ponieważ jest to dostęp do drogi powiatowej, wniosek ten został
przekazany zgodnie z właściwością. Gmina zasugerowała równie, że inwestycja nie ma zapewnionego
dostępu do drogi publicznej,  ponieważ ta wąska droga przez mostek,  która należy do gminy posiada
nieuregulowany stan prawny gruntu. Gmina zwracała się do Premiera na spotkaniu z udziałem Wojewody
gdzie padła pewna deklaracja aby tę drogę zrealizować ze środków O ile dobrze pamięta  Funduszu Dróg
Samorządowych.  Niestety  Gmina  nie  otrzymała  dofinansowania  z  tego  funduszu.  Podsumowując
inwestycja, która jest projektowana nie ma dostępu do drogi publicznej. 

- Karol Cudny- radny

Rozumie,  że  projekt  jest  finansowany  ze  środków  rządowych,  a  Starosta  czy  też  Wojewoda  nie
zapewniają dostępu do drogi publicznej. 

Kolejną sprawą poruszona przez radnego jest wymiana całości oświetlenia na technologię ledową. Na
jednej z wcześniejszych sesji była podana informacja, że trwają prace związane z inwentaryzacją. Radny
zapytał na jaki jest ona etapie i czy jest to inwentaryzacja rzeczowa czy geodezyjna i kiedy można się
spodziewać, że ledy rozbłysną w całym mieście, a oszczędności z tytułu tej inwestycji zaczną rosnąć?      

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Przetarg  jest  na  etapie  procedowania,  w  dniu  dzisiejszym  została  podpisana  specyfikacja  na
inwentaryzacje  słupów.  To  będzie  inwentaryzacja  rzeczowa.  Jeżeli  nic  nie  stanie  na  przeszkodzie
zakończy się ona do końca sierpnia. Wszystko się przedłużyło, ponieważ po konsultacjach uznano, że
należy przeprowadzić rozmowy z producentami tych lamp. Takie spotkania odbyły się z pięcioma lub
sześcioma producentami.  Zostało zadanych szereg pytań technicznych po to, aby dobrze przygotować
specyfikację i lepiej przygotować się do przetargu. Ten etap jest zamknięty. Teraz zostanie ogłoszony
przetarg na inwentaryzację i na podstawie tego zostanie przygotowany przetarg na wymianę. 

- Karol Cudny- radny

Jest z tego bardzo zadowolony, bo jak wiadomo ceny energii rosną co raz bardziej, więc takie działania
bardzo się przydadzą. 

- Piotr Sikorski- radny

Przy okazji sprawdzania oznakowania na ulicy zgłoszonej przez radną Edytę Babicką, poprosił także o
sprawdzenie skrzyżowania ulic Partyzantów i Sikorskiego, ponieważ w ostatnim miesiącu były tam 2
groźne wypadki. Widoczność jest tam ograniczona przez żywopłoty i ogrodzenia. Być może w dalszej
perspektywie zasadne będzie zrobienie tam skrzyżowania wyniesionego. 
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Kolejna bardzo ważna kwestia to drzewa i spadające z nich podczas silnego wiatru gałęzie na terenie
OSiR  Huragan.  Być  może  ekolodzy  podniosą  głos,  że  wycinamy  drzewa,  ale  stwarzają  one  duże
zagrożenie. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że jeżeli chodzi o skrzyżowanie Partyzantów i Sikorskiego, to wpłynęła niedawni interpelacja
od radne Roberta Kobusa. Pan Burmistrz obiecał przyjrzeć się sprawie o możliwie szybko rozwiązać
problem.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  ewentualne  sprzeciwy  ekologów  przy  wycinaniu  drzew,  to  pan
Burmistrz uważa, że bezpieczeństwo jest najważniejsze. Dyrektor OSiR złożył taki wniosek o wycinkę
tych  drzew.  Mamy  już  pozwolenie  ze  Starostwa  i  wysokie  drzewa  stwarzające  zagrożenie  zostaną
wycięte. Pozostaje jedynie kwestia techniczna jak tego dokonać. Jedno jest pewne, że trzeba to zrobić jak
najszybciej, ponieważ po poprzedniej burzy został częściowo uszkodzony budynek OsiR-u.

- Katarzyna Pazio (Ad Vocem)- radna

Jeszcze  raz  chciała  podziękować  panom  Burmistrzowi  Naczelnikowi  WGK  za  pilnowanie
bezpieczeństwa. Przede wszystkim za wykoszenie poboczy przy ul. Majdańskiej w Duczkach co znacznie
poprawiło widoczność. Podziękowała także koledze radnemu za pomoc w tej sprawie. 

- Piotr Sikorski (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że dla niego również liczy się przede wszystkim bezpieczeństwo i wycinka drzew na terenie
OSiR-u przy stawie zwłaszcza, ze względu na solary, które są na dachu budynku mogą ulec uszkodzeniu.
Poza tym nie spełniają one swojej funkcji kiedy są zasłonięte przez drzewa.

- Agnieszka Koza- radna

Poprosiła o obecność na następnej  sesji  Prezesa PK Adama Jaczewskiego.  Dodała,  że w poprzedniej
kadencji  dobrą  praktyka   było  to,  że  prezesi  spółek  na  sesji  zawsze  byli  i  na  początku  posiedzenia
wygłaszali kilka zdań, a radni mogli zadać im pytania.  Radna zapytała czy można do tej praktyki wrócić. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady

Powiedział,  że  radni  zgodnie  z  prawem mogą  zabierać  głos  i  zadawać  swoje  pytania  na  podstawie
informacji  zawartych  w  sprawozdaniu  Burmistrza.  Jeżeli  chodzi  o  inne  informacje  powinny  być
zadawane w formie pisemnych zapytań i  interpelacji. Mimo to radni dostają pewna swobodę  i zadają
szereg pytań nie związanych ze sprawozdaniem. Co do obecności prezesów na całej  sesji, jest trochę
bezcelowe,  zwłaszcza,  że maja oni  swoje obowiązki.  Można oczywiście  co jakiś czas  przyjąć,  że na
początki sesji będzie czas dla nich na przedstawienie ich pracy oraz na zadanie im pytań przez radnych.
Nie jest to oczywiście do końca zgodne z formułą sesji, ale Przewodniczący może część swojego czasu na
to poświęcić. Zaproponował aby to była np. na co co drugiej sesji będą obecni prezesi.

- Agnieszka Koza- radna

Powiedziała, że z jednej strony mówi się, że radni piszą za dużo interpelacji, a z drugiej strony nie ma
możliwości zadawania pytań.

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza

Powiedział, że pamięta z poprzedniej kadencji, że prezesi przesiedzieli cały dzień i nikt pytania nie zadał.
Zabronował,  żeby radni zadali  pytania prezesom przed sesją  np. e’mailem. Wtedy na sesji  zjawi się
prezes i na nie odpowie. Czas, który czasem spędzają oni na sesji bezproduktywnie jest cenny i mogą go
lepiej spożytkować. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
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Powiedział,  że te wszystkie kwestie powinny być omawiane na posiedzeniach komisji.  Nie wyobraża
sobie, że była przeprowadzona kontrola na placu zabaw i pracownik wiedząc, że zbliża się termin upływu
gwarancji na urządzenia zignorował to i nie zgłosił naprawy tych urządzeń jeszcze w ramach gwarancji.
Poprosił  naczelnika  WGK,  aby  przedstawił  mu  protokół  z  takiej  kontroli.  Po  coś  ci  pracownicy  w
Urzędzie są i chyba nie chodzi o to aby to radni kontrolowali czy nie ma popsutych sprzętów na placach
zabaw  albo  czy  rowy  zostały  wykoszone,  bo  ktoś  podpisał,  że  było  wykoszone  a  nie  było.
Przewodniczący już dawno prosił, żeby pracownicy Urzędu i Straży Miejskiej poczuli się gospodarzami
miasta i jak jada samochodem i widzą przekrzywiony albo zupełnie niewidoczny znak reagowali. Zapytał
czy Burmistrz mógłby sprawdzić kiedy w notatce służbowej były podobne zapisy. Nawet w tej chwili pan
Przewodniczący jest w stanie podać przykład przystanków autobusowych na których od dwóch lat są
potłuczone szyby. Zastanawia się, czy zostało to kiedykolwiek odnotowane przez pracowników.           

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza

Odczytał kwoty dofinansowania dla poszczególnych OSP w ostatnich czterech latach 

OSP Wołomin

rok 2017- 142 700 zł. , 2018- 140 000 zł, 2019- 120 000 zł, 2020- 100 000 zł. 

OSP Zagościniec

2017- 61 600 zł, 2018- 70 000 zł, 2019- 60 000 zł, 2020- 50 000 zł. 

OSP Stare Grabie

2017- 70 100 zł, 2018- 70 000 zł, 2019- 50 000 zł, 2020- 40 000 zł.

OSP Ossów 

2017- 42 900zł, 2018- 45 000 zł, 2019- 60 000 zł, 2020- 50 000 zł. 

OSP Majdan

2017- 53 400 zł, 2018- 60 000 zł, 2019- 60 000 zł, 2020- 50 000 zł. 

Liczba interwencji od początku 2018 roku do końca marca 2020 roku:

OSP Wołomin- 661,

OSP Zagościniec- 146,

OSP Stare Grabie- 93

OSP Ossów- 46,

OSP Majdan- 123. 

Łączna liczba środków przeznaczonych na OSP :

Rok 2012- 332 572 zł, 2013- 372 767zł, 2014- 444 860 zł, 2015- 898 389 zł, 2016- 1 059 9 zł, 

2017- 1 498 000 zł, 2018- 1 671 000 zł, 2019- 1 045 000 zł, 2020- 1 041 000 zł. 

Należy zwrócić uwagę na to, że w różnych latach rożne jednostki otrzymywały różnego rodzaju wsparcie
finansowe. 

Dane  dotyczące  OSP  otrzymał  Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  został  zobowiązany  do
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przesłania ich wszystkim radnym. 

- Marek Górski- Przewodniczący rady 

Zapytał radnych co sądzą o propozycji zorganizowania wspólnej komisji dla wszystkich radnych po to,
aby omówić wszystkie sprawy bieżące. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza 

Zaproponował  radnym,  aby  część  pytań  do  sprawozdania  Burmistrza  przesyłali  wcześniej,  tak  aby
Urzędnicy mogli się przygotować i przy okazji wiedzieć kogo zaprosić na posiedzenie.  

- Magdalena Zych (Ad Vocem)- radna

Powiedział, że podczas posiedzeń Komisji radni mogą zadawać pytania, a na te na które nie uzyskają
odpowiedzi  jest  czas  do  dnia  sesji  aby  takie  odpowiedzi  przygotować.  Dobrą  praktyką  byłoby  aby
bardziej pracować podczas posiedzeń Komisji. Tak wiele pytań podczas sesji może być spowodowane, że
na posiedzeniach komisji nie ma kamer. 

- Robert Kobus (Ad Vocem)- radny

Powiedział, że propozycja Burmistrza Łukasza Marka jest dobra z tym, że radni powinni sprawozdanie
Burmistrza dostawać wcześniej niż jeden dzień przed sesją. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny

Powiedział,  że nie przypomina sobie sytuacji,  że zadał pytanie na posiedzeniu komisji  i  nie otrzymał
odpowiedzi najpóźniej w dniu sesji. Uważa, że po prostu niektórzy zadają pytania po prostu pod kamerę. 

-Małgorzata Izdebska- Sekretarz Gminy

Powiedziała,  że  pozostawiony  przez  radnego  Janusza  Mirowskiego  tablet  zabezpieczy  w  swoim
gabinecie. 

14. Zamknięcie obrad.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął XXI sesje rady Miejskiej w Wołominie 
kadencji 2018-2023

Przewodniczący                                Sekretarz obrad                         Protokołowała:
Rada Miejska w Wołominie             Agata Bochenek                        Elżbieta Żak

Marek Górski

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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